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میز خبر

نماینده مجلس: دولت درباره علت کاهش سرعت اینترنت به مردم 
توضیح دهد

یک عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس شورای 
اســامی، تاکید کرد: وزیر ارتباطات باید در خصوص علت کاهش 
سرعت اینترنت پاسخگو باشد. علی حدادی، نماینده مردم طالقان، 
ساوجباغ، نظرآباد و چهارباغ در مجلس شورای اسامی در صفحه 
شــخصی خود در توئیتر نوشــت: »ضمن اینکه چند بار از طریق 
سامانه مجلس به وزیر محترم ارتباطات بابت سرعت اینترنت، تذکر 
کتبی داده شــده است، این سوال مطرح می شود که غیر از چرایی 
افُت شــدید سرعت اینترنت، آیا توضیح این موضوع از سوی دولت 

برای مردم عزیز ضروری نیست؟«
سایتِ علی مطهری در دادگاه جرم سیاسی تبرئه شد

ســخنگوی هیات منصفه جرایم سیاســی و مطبوعاتی از رسیدگی 
به پرونده جرم سیاســی »مدیر مســئول پایگاه اطاع رسانی علی 
مطهــری« خبر داد و گفــت: متهمان پرونده جرم سیاســی مدیر 
مسئول پایگاه اطاع رسانی علی مطهری و خبرنگار پایگاه یادشده 
و اتهامــات آنها، فعالیت تبلیغی علیه نظام، نشــر اکاذیب به قصد 
تشویش اذهان عمومی، توهین و افترا بود که هیات منصفه باتفاق 

آرا، متهمان را مجرم ندانست.
نامه نماینده مجلس به وزیر ارتباطات درباره کاهش سرعت 

اینترنت
مجتبی توانگر رئیس کمیته اقتصــاد دیجیتال مجلس در نامه ای 
به عیســی زارع پور، وزیر ارتباطات و فنــاوری اطاعات با انتقاد از 
کاهش ســرعت اینترنت گفت که در مدت کوتاه پس از اســتقرار 
تیم جدید مدیریتی در وزارت ارتباطات، متاسفانه نه تنها حرکت به 
سمت اهداف تبیین شده در اسناد رسمی این حوزه شدت نگرفته که 
به صورت عملیاتی این موضوع منجر به نارضایتی گسترده در میان 

مردم و کسب وکارها شده است.
در بخشــی از این نامه آمده است: جناب آقای زارع پور شما خوب 
می دانید که هرگونه کــم کاری در این حوزه، نه تنها فرصت های 
رشد اقتصادی را از کشــور می گیرد، بلکه زمینه ساز نارضایتی و به 
دنبــال آن افزایش تمایل به مهاجــرت در میان گروه های نخبه و 
توانمند می شــود و با انکار مشــکل نمی توان تجربه تلخ ملموس 
میلیون ها شــهروند را منکر شــویم و مشــکات به وجود آمده را 
تکذیب کنیم. مگر شــما نگفته بودید که عقب ماندگی های پیشین 
منجر به افت کیفیت شــده اســت؛ در حالی که افت یک باره اخیر 
نمی تواند با تجربه قبلی کاربران هم خوانی داشــته باشــد و صدای 

کاربران بلند شده است.
عضو کمیسیون امنیت ملی: طرح صیانت از همین الان شکست 

خورده است
یک عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس تاکید 
کــرد که طرح صیانت همچــون بقیه طرح های مسدودســازی و 
محدودسازی از همین الان شکست خورده است. روح الله حضرت 
پور با اشــاره به تصویب کلیات طرح »حمایت از حقوق کاربران در 
فضای مجازی در کمیســیون مشترک در مطلبی در صفحه توییتر 
خود نوشت: »طرح صیانت همچون بقیه طرح های مسدودسازی و 
محدودسازی از همین الان شکست خورده است. مجلس حق ندارد 
برای مردم تعیین تکلیف کند. از همان ابتدا مخالف این طرح بودم 

و تاش می کنیم طرح را به صحن آورده و ردش کنیم.
سرپرست فرمانداری رفسنجان پس از انتشار فیلم برخوردش با 

یک خبرنگار برکنار شد
وزیر کشــور، سرپرست فرمانداری رفســنجان را برکنار کرد. مرکز 

اطاع رســانی وزرات کشــور گزارش داده اســت که در پی رفتار 
نامناسب سرپرست فرمانداری رفسنجان با یکی از خبرنگاران، احمد 
وحیدی وزیر کشور در تماس تلفنی با استاندار کرمان، دستور عزل 
علی اکبر پورمحمدی را صادر کرد. وزارت کشور اعام کرده است 
که همچنین انتظار می رود، اصحاب رسانه بیش از پیش با رویکرد 
حرفه ای خود به ویژه در طرح پرسش، مسئولان را در مسیر توسعه 
و پیشرفت کشور یاری دهند. اخیرا فیلمی از پورمحمدی در فضای 
مجازی منتشــر شد که وی در پاســخ به یک خبرنگار درباره طرح 
انتقال آب این  گونه گفته است: »تکرار کنی توی دهنت می زنم.«

ایسنا: فعالیت روسای ۷ فدراسیون از جمله علیرضا دبیر غیرقانونی 
است

خبرگزاری ایسنا نوشت: با توجه به رای هیات عمومی دیوان عدالت 
اداری، روسای ۷ فدراسیون ورزشی که عضو هیات علمی دانشگاه 
هستند، باید جهت ادامه فعالیت بین دانشگاه و فدراسیون های تحت 
ریاســت خود، یکی را انتخاب کنند.بنا بر اطاعاتی که در اختیار ما 
قــرار گرفته، با توجه به رای هیات عمومــی دیوان عدالت اداری، 
روسای ۷ فدراســیونی که ادامه فعالیت آن ها به دلیل عضویت در 
هیات علمی دانشگاه های دولتی با مشکل مواجه شده است، شامل 

اسامی زیراست:
۱- علیرضا دبیر، رییس فدراســیون کشــتی )دکتــرای مدیریت 
بازرگانی- منابع انسانی، اســتادیار دانشکده مدیریت و حسابداری 

دانشگاه عامه طباطبایی(
۲- غامرضا شــعبانی بهار، رییس فدراسیون تیر و کمان )دکترای 
تخصصی تربیــت بدنی-مدیریــت و برنامه ریزی- اســتاد تمام 

دانشگاه عامه طباطبایی(
۳- محمد تقی امیری خراسانی، رییس فدراسیون ورزش روستایی 
و بازی های بومی محلی )دانشــیار تربیت بدنی و علوم ورزشــی- 

دانشگاه شهیدباهنر کرمان(
۴- مهدی گودرزی، رییس فدراســیون ورزش ســه گانه )استادیار 

دانشگاه پیام نور(
۵- عبدالمهدی نصیرزاده، رییس فدراســیون بدنسازی و پرورش 

اندام )استادیار تربیت بدنی - دانشگاه پیام  نور(
۶- فضل اله باقرزاده، رییس فدراســیون شمشــیربازی )دانشــیار 

دانشکده تربیت بدنی و علوم ورزشی - دانشگاه تهران(
۷- عباس نظریان مادوانی، رییس فدراســیون اســکی )دانشــیار 

مدیریت ورزشی- دانشگاه شهیدرجایی(
امیرعبداللهیان: در لیست تبادل زندانیان، نازنین زاغری نیز قرار 

داشت
امیرعبداللهیان در گفت وگو با ســی ان ان به قرار گرفتن نام نازنین 
زاغری در لیست تبادل زندانی ها اشاره کرد. بخشی از این گفت وگو 

را می خوانید:
ســی ان ان: ســوال آخر یک سوال حقوق بشری اســت، اما سوال 
مربوط به پول هم هســت. چرا که شــما الان موضــوع این که 
آمریکا دارایی های ایران را آزاد کند پیش کشــیدید. متوجه شدیم 
که بریتانیا با کشــور شــما توافقنامه ای امضا کرد تا آزادی نازنین 
زاغری-رادکلیف تامین گردد. قرار بود تابستان گذشته اتفاق بیفتد، 
اما توافق با شکست مواجه شد. حالا همانطور که همه ما می دانیم 
پای پول زیادی در میان اســت. ایران در حدود ۴۰۰ میلیون پوند از 
بریتانیا برای خرید های نظامی پیشــین در دوران شاه طلب دارد که 
هیچ وقت دریافت نکرد. پس شما پول را دادید، اما چیزی نگرفتید. 
آن پول را می خواهید. آیــا پرداخت آن بدهی قابل توجه به ایران، 

آزادی نازنین را تامین می کند؟
امیرعبداللهیان: برای ما موضوع تبادل زندانیان یک موضوع کاماً 
انسانی است. ســال گذشته نیز توافقی صورت گرفت که بر مبنای 
آن قرار بود زندانیان، جدا از مقوله مذاکرات در وین، مورد تبادل قرار 
گیرند. حتی در لیســت تبادل زندانیان، نام فردی که شما از او اسم 
بردید نیز قرار داشــت. اما متاسفانه در دقیقه نود آمریکایی ها اعام 
کردنــد که تمامی موضوعات باید در قالب یک بســته کامل دیده 
شود لذا تبادل صورت نگرفت. شاید آمریکایی ها عاقه مند هستند 
که موضوع تبادل زندانیان را نیز به عنوان بخشــی از مذاکرات در 
وین در نظر بگیرند؛ اما ما معتقدیم که این موضوع، انسانی است و 
جــدا از گفت وگوهای وین می تواند به عنوان یک اقدام فوری مورد 

توجه قرار گیرد.
سلیمی نمین: جامعه سرگرم مزاح های سطحی رسایی و تاجزاده 

نمی شود
تحلیلگر مســائل سیاســی گفت: جامعه وقتی آقای رسایی، آقای 
تاجــزاده و برخی مدعیان عدالت طلبی را کنار هم می بیند، متوجه 
می شــود که بحث های آنها انحرافی اســت تا افکار عمومی را از 
حول مسائل اساســی دور کنند. عباس سلیمی نمین درباره همسو 
شــدن تاجزاده و رســایی برای تخریب جبهه اصولگرایی و رئیس 
مجلس گفــت: این امر تازگی ندارد و به مــدت زمانی قبل برمی 
گردد. در گذشــته تاش شد به لحاظ مدیریتی نتوانیم آن طور که 
مناسب اســت از نیروها در جایگاه خودش اســتفاده کنیم، علتش 
نیز به همین جوســازی هایی برمی گردد که دو دسته تندرو دنبال 

کردند.
وی افزود: یک دسته تندرو مثل آقای رسایی یعنی بخشی از جبهه 
پایــداری و نیروهای تندرو اصاح طلب مثــل آقای تاجزاده مایل 
نیســتند، مسائل کشور به لحاظ مدیریتی به گونه ای پیش برود که 
هم ما شــاهد آبادانی باشیم و هم شاهد آرامش سیاسی، چون این 
وضعیت هیچ شــرایط زیســتی برای نیروهای تندرو باقی نخواهد 
گذاشت. این تحلیلگر مسائل سیاســی اظهار کرد: نیروهای تندرو 
عمدتا در فضای پرتنش می توانند به حیات خودشــان ادامه دهند، 
لذا در وضعیتی که کشــور دارد هم در حــوزه بین المللی توفیقاتی 
کســب می کند و هم در حوزه داخلی به آرامشی از لحاظ مدیریتی 

می رسد، تندروها این را مطلوب خود نمی بینند.
وی افزود: در کنار آقایان رســایی و تاجزاده، امروز شــاهد هستیم 
تندروهایی به نام »عدالت طلبی« موضع بســیار نامربوطی را درباره 
ایــن فایل صوتی اتخاذ کردند. اصا کل این ماجرا توســط برخی 
نیروهای تندرو مدیریت می شــود. آنها ایــن مقوله یک بار دنبال 
کردند، از آنجا که نظام در این قضیه با کسی تعارف نداشت، موضوع 
پیگیری و احکام قضایی آن صادر شــد. وقتی تندروها نتوانستند از 
آن طریق به جایی برسند حالا موضوع فایل صوتی را علم کرده اند.

عباس سلیمی نمین اظهار کرد: برخی جریاناتی که وزن سیاسی و 
علمی ندارند و آورده ای هم ندارند که می توانند کشــور را به پیش 
ببرند، در پناه جنجال می خواهند خودشــان را مطرح کنند. معتقدم 
کارهای آنها خیلی نمی تواند بردی داشــته باشد، ضمن آنکه برای 

جامعه هم آنها نمی توانند چندان جالب باشند.
عاقبت توهین آقای فرماندار؛ وزیر کشور دستور عزل داد

علی اکبر پورمحمدی فرماندار رفسنجان در پی بی احترامی به یک 
خبرنگار با دســتور وزیر کشور از مقام خود برکنار شد.یک خبرنگار 
محلی شــب گذشته در نشســت مطبوعاتی علی اکبر پورمحمدی، 
فرمانــدار رفســنجان از او در خصــوص انتقــال آب رودخانه این 

شهرســتان به یکی از پروژه های بخش خصوصی ســوال کرد که 
با پاســخ غیرمنتظره فرمانــدار مواجه شد.براســاس فیلمی که در 
فضای مجازی منتشــر شــده، این خبرنگار خطاب به پورمحمدی 
مدعی می شــود که او به خاطر شــتری که در روز اول ورودش به 
فرمانداری برایش قربانی شــده، از یک »فرد معروف« و اقدامش 
در انتقال آب رودخانه این شهرســتان حمایت می کند که فرماندار 
به او پاســخ می دهد: »حواست جمع باشد یک بار دیگر تکرار کنید 
در دهانت می زنم.« انتشــار این کلیپ از شــب گذشته واکنشهای 
مختلفی را در پی داشــته است. ایمان شمسایی مدیرکل مطبوعات 
و خبرگزاری های داخلی وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی در صفحه 
شخصی خود در فضای مجازی نوشته: »در دهان خبرنگار می زنید؟ 
قرار بود مردم ولی نعمت مسئولان باشند. خبرنگار هم صدای مردم 
اســت.« خانه مطبوعات استان کرمان هم در بیانیه ای اعام کرده 
بــود پیگیری های خود در خصوص رفتار فرماندار رفســنجان را تا 

رسیدن به نتیجه ی قابل قبول ادامه خواهد داد.
نماینده مرودشت خبر داد: تلاش نمایندگان برای بازگرداندن طرح 

صیانت به صحن مجلس
یک عضو کمیســیون مشترک بررســی طرح صیانت در مجلس 
شورای اســامی از طرح درخواست لغو بررســی طرح صیانت در 
کمیسیون مشترک و بازگشت آن به صحن مجلس خبر داد.جال 
رشیدی کوچی نماینده مردم مرودشت در مجلس شورای اسامی 
در صفحه شــخصی خود در توییتر، نوشت:»امروز در جواب دغدغه 
و مطالبه آحاد مردم شــریف ایران اســامی، وفق تبصره ۲ ماده 
۱۶۷ آئیــن نامه داخلی مجلس تقاضای لغو بررســی  طرح صیانت 
در کمیســیون مشترک و بازگشت طرح به صحن مجلس را مطرح 
کردم که تا کنون به امضای ۵۵ نماینده محترم رســیده است و در 
حال افزایش تعداد امضا می باشد.«کمیسیون مشترک بررسی طرح 
صیانت از حقوق کاربران در فضای مجازی در جلســه امروز بعد از 
ظهر خود کلیات این طرح را به تصویب رساند. تعدادی از نمایندگان 
مجلس از تشــکیل جلسه این کمیســیون در حین جلسات بررسی 

لایحه بودجه در مجلس انتقاد کرده اند.

عصبانیت »الهیان« از منتقدان طرح »صیانت«؛ حاشیه سازی نکنید
عضو کمیسیون مشترک بررسی طرح حمایت از حقوق کاربران در 
فضای مجازی با انتقاد از جوسازی های صورت گرفته علیه مصوبه 
این کمیسیون گفت: اجازه ندهید کســانی که دنبال حاشیه سازی 
هستند، وقت مجلس را بگیرند. زهره الهیان نماینده مردم تهران در 
مجلس در جلسه علنی نوبت عصر امروز مجلس شورای اسامی با 
ارائه تذکر آیین نامه ای به اســتناد بند ۱۱ ماده ۲۲ قانون آیین نامه 
داخلی مجلس، به اظهارات نماینده مردم بســتان آباد در خصوص 
شــکل فعالیت کمیسیون مشترک بررســی طرح حمایت از حقوق 
کاربــران در فضــای مجازی و تصویب کلیــات این طرح واکنش 
نشــان داد و اظهار داشت: در این کمیســیون نمایندگانی از همه 
کمیســیون های مجلس حضور دارند و تاکنون ۴۸ جلســه سنگین 
و تخصصی تشــکیل شده اســت. وی افزود: این جلسات با حضور 
دولــت، پلیس فتا، مرکز پژوهش ها، مرکــز ملی فضای مجازی و 
فعالان بخش خصوصی در حوزه کسب و کار های دیجیتال برگزار 
شــده و جلســات غالبا آناین بوده و مردم توانسته اند مباحث را از 
نزدیک بشــنوند. عضو کمیسیون مشــترک بررسی طرح حمایت 
از حقــوق کاربــران در فضای مجازی با انتقــاد از برخی اظهارات 
مطرح درباره این طرح گفت: هیأت رئیســه مجلس باید از عملکرد 

کمیسیون دفاع کند؛ در جلسه امروز فقط کلیات طرح رأی آورده و 
این فضاسازی های رسانه ای علیه مجلس درست نیست.

ابطحی: ما صیانت پذیر نیستیم
محمدعلی ابطحی به طرح »صیانت« واکنش نشــان داد و نوشت: 

باور کنید نه ما ونه خودتان صیانت پذیر نیستیم.
 نــه می توانید عرض خود ببرید و نه زحمــت ما و خودتان بدارید. 

 اقتصاد، سیاست، اخاق، زندگی به فضای مجازی بسته شده.
 ببندید، گفته باشــم صدای خودتان بیشتر بســته می شود.از رهبر 
انقاب تا همه مســئولان عالی و دانــی ومراجع دینی در اینترنت 

هستند خود شما بیشتر به اینترنت احتیاج دارید.
 قانونی که نتواند اجرا شود مسخره کردن قانون است.

 اعصاب مردم، ظرفیت فشار بیشتر ندارد.
 صیانت عملی شدنی نیست.

 آقای رئیســی، آقای قالیباف باهوش تر از این هســتند که نفهمند 
این کار شدنی نیست.

نماینده مجلس: تصویب کلیات طرح صیانت، فرایند قانونی لازم را 
طی نکرده است

نماینده مردم بســتان آباد گفت: مصوبه امروز طرح صیانت فرایند 
قانونی لازم و ترتیب و توالی رســیدگی را مطابق آیین نامه داخلی 
مجلس و حتی آیین نامه اختصاصی کمیسیون مشترک طی نکرده 
است.غامرضا نوری قزلجه در نشست علنی نوبت عصر امروز )سه 
شــنبه ۳ اسفند ماه( مجلس شورای اســامی در تذکری با استناد 
به ماده )۷۵( آیین نامه داخلــی گفت: آقای تقی پور صبح اظهاراتی 
نســبت به بنده داشت و مرا به عدم آشــنایی به حد و حدود متهم 
کرد. من حد و حدود خود را از رأی و اراده ملت شــریف و از اصول 
مترقــی ۸۴ و ۸۶ قانون اساســی دارم و در اعمال این حق ذره ای 

کوتاه نمی آیم.
نماینده مردم بســتان آباد بیان داشــت: وی بنده را به عدم حضور 
و مانع تشکیل جلســه کمیسیون شدن متهم کرد در حالی که من 
در هیچ یک از جلسات رسمی کمیســیون مشترک صیانت غایب 
نبودم جز دو جلســه غیررســمی که در اوج کرونا بــود و قرار بود 
کمیســیون های مجلس تعطیل باشــند و دیگری نیز جلسه امروز 
بود که بین بررســی لایحه بودجه تشــکیل شد و گفتند من جلسه 
را تعطیــل کردم در حالی که به خاطر کرونا بســیاری از همکاران 
شــرکت نکرده بودند.بنده را متهم به دیکتاتوری مدرن کردند، شما 
روش دیکتاتوری را می روید که برای طرح مهمی موسوم به صیانت 
در جلســه ۱۰ دقیقه ای تصمیم می گیرید و آن را تصویب می کنید 
یا من که می گویم بیایید در چارچوب قانون و آیین نامه جلو برویم؟

نوری قزلجه اضافه کرد: شــما می گویید یک نفر کمیســیون را به 
تعطیلی کشــاند. خیر؛ حتی ۷ نفر هم نمی تواند کمیسیون را تعطیل 

کند بلکه تأخیر چند ماهه آن، ناشی از مدیریت کمیسیون است.
نماینده ادوار مجلس: خاتمی از تحقق اصاحات مأیوس شده است

فعال سیاســی اصاح  طلب می گوید: آقای خاتمی مأیوس از این 
است که با این شرایط بشــود، اصاحاتی صورت بگیرد. ایشان از 
تحقق اصاحات مأیوس شده است. بنابراین وقتی همه راه ها بسته 
شده است، چاره ای جز این نیست که به صورت عملیاتی در سیاست 
دخالت نکند.ناصر قوامی، فعال سیاسی اصاح  طلب، در واکنش به 
اظهارات محمدرضا خاتمی مبنی بر این اینکه محمد خاتمی اعام 
کرده که وارد صحنه سیاسی نخواهد شد، گفت: در بحث اصاحات 
نکته بااهمیت این اســت که مردم طالب اصاحات هســتند و این 

قضیه، شامل اکثریت مردم است.

اداره کل کمیته امدادامام خمینی)ره( خراسان شمالی
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مدیر کل اقتصاد و دارایی استان خبر داد:

معرفی ۷۹۱ میلیارد تومان طرح 
تبصره ۱۸ در خراسان شمالی به 

بانک ها
 مدیـرکل اقتصاد و دارایی خراسـان شـمالی از معرفی 
۷۹۱ میلیـارد تومـان طـرح تبصـره ۱۸ بـه بانـک هـا 

بـرای دریافت تسـهیات خبـر داد.
مجید درخشـانی در جلسـه اشـتغال و سـرمایه گذاری 
شـد،  برگـزار  اسـتانداری  در  اسـفندماه  سـوم  کـه 
اظهارکـرد: سـرمایه ثابـت این طـرح هـا ۵۸۱ میلیارد 
در گـردش  تومـان سـرمایه  میلیـارد  و ۲۱۰  تومـان 

. ست ا
وی افـزود: ایـن طـرح ها بـرای یک هـزار و ۳۳۹ نفر 

اشـتغال ایجـاد می کند.
بـه گفتـه درخشـانی طـی امـروز نیـز ۴۱ طـرح بـا 
سـرمایه ۲۰۴ میلیـارد تومـان بـه ثبت رسـیده اسـت.

درخشـانی ادامـه داد: بـا پیگیـری های انجام شـده از 
سـوی دبیرخانـه بند ۱۸، خراسـان شـمالی بـه عنوان 

اسـتان کم برخـوردار اباغ شـد.
وی تصریـح کـرد: برای تبصـره ۱۸، مبلغ تسـهیات 
۳۲ هـزار میلیارد تومان در کشـور معرفی شـده اسـت 

که از این میزان ۳.۴ سـهم خراسـان شـمالی اسـت.
ایـن مقـام مسـئول گفـت: سـهم خراسـان شـمالی از 
محـل تبصـره ۱۸ رقمـی حـدود یـک هـزار میلیـارد 

اسـت. تومان 

طرح جدید شهرداری بجنورد برای 
تقویت پیاده محوری

»پارکلـت«  طـرح  اجـرای  از  بجنـورد  شـهردار   
)Parklet( در نـوروز ۱۴۰۱ در مرکـز اسـتان خبر داد.

جـواد حمیـدی در گفـت و گـو بـا ایسـنا اظهـار کرد: 
بـرای نخسـتین بـار در کشـور فضاهـای جدیـدی در 
دارای  کـه  خیابان هایـی  و  شـهری  مختلـف  نقـاط 
اسـتانداردهای خاص اسـت در مقیـاس کوچک ایجاد 
مـی شـود و فضاهایـی خـاص از پـارک خودروهـا به 
صـورت موردی کاسـته شـده و بـه نفع عابـران پیاده 

و ترویـج پیـاده محـوری اسـتفاده می شـود.
خـط  از  بخشـی   )Parklet( پارکلـِت  افـزود:  وی 
پارکینـگ خیابان یـا فضای پیاده رو اسـت که ابعادی 
بـه انـدازه جـای پـارک چنـد خـودرو داشـته و بـرای 
عابـران پیـاده امـکان توقف، نشسـتن و اسـتراحت را 
هنـگام عبـور و مـرور در خیابان هـا فراهـم می کنـد.

وی خاطرنشـان کـرد: در اجـرای ایـن طرح، بررسـی 
هـای ترافیکـی، اسـتانداردهای بومـی شـهر و ضوابط 
مـورد نیـاز سـنجیده شـده و بـرای نـوروز ۱۴۰۱ در 

شـهر اجـرا می شـود.
شـهردار بجنـورد بـا اشـاره بـه اینکـه ایـن طـرح از 
برنامـه هـای کوتاه مدت مدیریت شـهری به شـورای 
اسـامی شـهر بـوده اسـت، افـزود: بهبـود کیفیـت 
زندگـی شـهروندان و توجـه به شـهر انسـان محور در 

اولویـت اقدامـات شـهرداری قـرار داد.
در   ۱۴۰۰ بجنـورد  نـوروزی  کارنـاوال  انـدازی  راه 

سـال پایانـی  روزهـای 
انـدازی کارنـاوال  از راه  شـهردار بجنـورد همچنیـن 
نـوروزی در روزهـای پایانـی سـال خبـر داد و گفـت: 
سـومین دوره کارنـاوال نـوروزی گل در روزهـای ۲۶، 
راه  نـوروز  امسـال در آسـتانه  اسـفند مـاه  ۲۷ و ۲۸ 
انـدازی می شـود و بـه شـهروندان گل هدیه می کند.

حمیـدی با اشـاره به راه انـدازی اتوبوس گردشـگری 
در حاشـیه ایـن کارنـاوال نیـز اظهـار کـرد: اجـرای 
برنامـه حاجـی فیـروز بـه عنـوان  نمـاد نـوروز کـه 
دهـد،  مـی  مـژده  شـهروندان  بـه  را  عیـد  آمـدن 
اجـرای موسـیقی هـای سـنتی، نواختـن سـاز و دهل 
و گردانـدن سـینی هـای هفـت سـین از برنامـه های 

جنبـی ایـن کارنـاوال اسـت.

۱4 نقطه حادثه خیز در شیروان 
اصلاح شد

 رییـس اداره حمـل و نقـل و راهداری شـیروان گفت: 
شهرسـتان  ایـن  در  حادثه خیـز  نقطـه   ۱۷ تاکنـون 
خراسـان شـمالی شناسـایی شـده اسـت کـه اصـاح 
سـه مـورد آن بـه ۱۵ میلیـارد ریـال اعتبـار نیـاز دارد.

حمیـد جـوان اظهـار کـرد: اعتبـار اصـاح ایـن سـه 
نقطـه از محـل منابـع راهـداری تامیـن و پیمانـکار 
آن مشـخص شـده اسـت و با مسـاعد شـدن شـرایط 
 جـوی هـوا تعریـض و زیرسـازی آن شـروع خواهـد

 شد.
وی بـا بیـان اینکـه تاکنـون ۱۴ نقطـه از نقـاط حادثه 
خیـز اسـتان اصـاح شـده، خاطرنشـان کـرد: نقـاط 
هایـی  شـاخص  براسـاس  شهرسـتان  خیـز  حادثـه 
همچـون آمـار تصادفـات و تعـداد تلفات در هـر دوره 
پنج تا  سـه سـاله توسـط کمیسـیون اسـتان بررسـی، 
عملیـات  کـه  شـود  مـی  استانداردسـازی  و  ایمنـی 
اصـاح نقـاط پـر تصـادف شـامل تعریـض و ایمـن 
گاردریـل،  نصـب  مواصاتـی،  محورهـای  سـازی 
نیوجرسـی، عائـم و تابلوهـای انتظامـی و انجام خط 

کشـی بـوده اسـت.
 جـوان بـا اشـاره بـه نقـاط حادثه خیـز در دسـت اجرا 
اضافـه کرد: تعـداد این نقاط که طی سـالیان گذشـته 
شناسـایی شـده توسـط کارشناسـان در دسـت جمـع 
آوری و بررسـی اسـت و بـا پایـان آن مـی تـوان آمار 

را ارائـه داد.
رییـس اداره حمـل و نقـل و راهداری شـیروان گفت: 
در ایـام تعطیـات روزانـه ۱۵ تـا ۱۲ هـزار خـودرو و 
در سـایر روزهـا ۱۵ تـا ۹ هـزار خـودرو در محورهـای 
شـیروان تـردد مـی کننـد کـه پرترددتریـن محـور، 

شـیروان- بجنـورد اسـت.
از  کل راه هـای روسـتایی شهرسـتان شـیروان اعـم 
آسـفالته، شوسـه و خاکـی ۹۷۸ کیلومتـر اسـت کـه 
طـی سـال های گذشـته ۴۳۰ کیلومتـر راه روسـتایی 
آسـفالت شـده و بـرای آسـفالت ۱۰ کیلومتر تـا پایان 
سـال مالی ۱۴۰۰ در شهرسـتان شـیروان برنامه ریزی 

است. شـده 

رئیس امور ساختارهای سازمانی سازمان 
استخدامی کشور:

نظام ساختارهای سازمانی کشور 
پیچیده است

 رئیس امور ساختارهای ســازمانی سازمان استخدامی 
کشور با اشاره به پیچیده بودن ساختار سازمانی کشور، 
گفت: باید برخی سازمان ها و ادارات تنها با یک نماینده 

در استان ها فعالیت کنند.
علی رضا شــاه پری صبح دیروز  در جلســه بررســی 
اصاح نظام اداری خراسان شمالی که در سالن جلسات 
استانداری برگزار شــد، اظهار کرد: اصاح نظام اداری 

لازمه توسعه اقتصادی است.
رئیس امور ســاختارهای ســازمانی ســازمان اداری و 
اســتخدامی کشــور ادامه داد: صاح ساختارهای نظام 
اداری با اســتفاده از فناوری های نویــن به عنوان نیرو 
محرکه توسعه، موجب جلب رضایت مردم از نحوه ارائه 

خدمات خواهد شد.
وی با اشاره به پیچیده بودن ساختار نظام اداری کشور، 
افزود: در این اصاحات باید بررســی شود فعالیت کدام 
دســتگاه های اجرایی در برخی از ســطوح تقســیمات 
کشوری ضروری نیست و کدام سازمان ها و ادارات تنها 
با یک نماینده از وزارتخانه متبوع در اســتان ها فعالیت 

کنند.
شاه پری گفت: نسبت به نیروی انسانی حساس هستیم 
و باید راهکارهای کارشناسی برای لحاظ کردن درست 

و متناسب حقوق و مزایای افراد بررسی شود.

کنترل قیمت کالاهای اساسی 
 خوراکی در بازار مرکز استان 
با راه اندازی سامانه بازرگام

مدیر ســازمان تعاون روســتایی خراسان شمالی گفت: 
با فعال سازی ســامانه بازرگام در شهر بجنورد، قیمت 
کالاهای اساســی خوراکی در مرکز استان کنترل شده 

است. 
 جلیل رمضانی، مدیر ســازمان تعاون روستایی خراسان 
شــمالی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: با فعال سازی 
ســامانه اینترنتی بازرگام در شــهر بجنورد، کالاهای 
خوراکی شــامل تخم مرغ، گوشــت مرغ، گوشت قرمز 
منجمد همچنیــن برنج های خارجی در این ســامانه 
برای فروش اینترنتی با قیمت مصوب ستاد تنظیم بازار 

عرضه شده اند.
رمضانــی با بیان اینکــه این اقدام در راســتای حذف 
واسطه ها از چرخه خرید و عرضه همچنین جلوگیری از 
افزایش بی رویه قیمت های کالاهای اساسی خوراکی 
و ثبات در قیمت آنها بوده اســت، عنوان کرد: با ارزیابی 
انجام شده، شاهد کنترل قیمت این کالاها در بازار مرکز 

استان بوده ایم.
وی عنوان کرد: طی ۱۰ روز گذشته ) پس از راه اندازی 
این ســامانه( یک هزار و ۵۰۰ خانــوار برای خرید این 

کالاها در این سامانه ثبت نام کرده اند.
مدیر سازمان تعاون روســتایی خراسان شمالی تصریح 
کرد: در این سامانه قابلیت عرضه ۲۵ قلم کالای دیگر 

نیز وجود دارد.
وی یادآور شــد: کالاهای فســادپذیر شامل تخم مرغ 
و گوشــت ها در ســردخانه ها نگهداری می شوند که 
با درخواســت خرید مشــتری، این کالاها از فریزر این 
سردخانه ها خارج و به مقصد مشتری ارسال می شوند.

رمضانی در خاتمه از راه اندازی سامانه اینترنتی بازرگام 
در شهرهای شیروان و اســفراین در آینده نزدیک خبر 

داد.

2۷۶ میلیارد تومان مستمری به 
 مددجویان زیر پوشش

 خراسان شمالی پرداخت شد
 مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( خراسان شمالی 
گفت: از ابتدای ســال تاکنــون ۲۷۶ میلیارد تومان به 
صورت مســتمری به مددجویان زیر پوشــش این نهاد 
پرداخــت شــد که بیشــتر آن در مناطق روســتایی و 

عشایری بوده است.
مجیدالهی راد در نشست با اصحاب رسانه اظهار داشت: 
میزان مســتمری با توجه به هدفمندی یارانه ها برای 
خانوارهــای یک نفره  ماهانــه ۳۵۰ هزار تومان، برای 
خانوارهای ۲ نفره ۴۶۰ هزار تومان، سه نفره ۸۰۰ هزار 
تومان، چهار نفره ۹۰۰ هزار تومان و پنج نفر به بالا هم 

یک میلیون و ۱۰۰ هزار تومان است.
همچنین در ایــن بازه زمانی ۶ هزار قلم لوازم ضروری 
شــامل تلویزیون، آبگرم کن، یخچال و لباسشــویی به 
ارزش ۱۸ میلیارد تومان با توجه به نیاز سنجی به افراد 
نیازمند اهدا شــد.وی افزود: ۱۲۰ هــزار نفر از جمعیت 
خراسان شــمالی زیر پوشش این نهاد هستند که حدود 
۱۴ درصد جمعیت استان را شامل می شوند.وی با اشاره 
به اینکه ۵۹ درصد افراد روســتایی، ۴۰ درصد شهری و 
یک درصد افراد زیر پوشــش جزو عشایر هستند گفت: 
همچنین ۶۲ درصد این افراد خانم  و ۳۸ درصد آقا است.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( خراســان شمالی 
خریــد تضمینی نوغــان با ۱۰ درصد قیمــت بالاتر از 
مددجویان زیر پوشــش این نهاد عنوان کرد و گفت: در 
همین رابطه این افراد یک میلیارد و ۸۲۲ میلیون تومان 
درآمد کسب کردند.الهی راد با اشاره به اینکه ۴۸۵ جعبه 
نوغان دیگر توزیع خواهد شد گفت: ۱۰ هکتار زمین به 
این نهاد واگذار شده است که بناست در منطقه غامان 
این استان به منظور توتستان احداث شود.وی در ادامه 
افزود: در مجموع از ابتدای سال تاکنون ۱۳ هزار دانش 
آموز و ۸۰۰ دانشجو از خدمات این نهاد بهره مند شدند.

وی گفت: همچنین مردم استان  در این بازه زمانی ۲۷ 
میلیارد تومان زکات جمع آوری شده که ۷۷ درصد آن در 
همان محل و مابقی برای طرح های محرومیت زدایی 
هزینه شــد.الهی راد افزود: ۸ میلیــارد و ۲۰۰ میلیون 

تومان صدقه نیز جمع آوری شده است.
خراســان شــمالی از نظر ســرانه درآمد خانوار، در رده 

آخرین استانهای کشور قرار دارد.

خبر خبر

استاندار خراســان شــمالی با بیان اینکه تصمیم 
انتخاب استان خراسان شــمالی و دو استان دیگر 
برای بررســی اصاح ســاختارهای نظــام اداری 
تصمیم کشوری اســت، گفت: بحث پایلوت بودن 
مطرح نیســت و قرار اســت نظرات و پیشنهادات 
کارشناســی برای اجرای این قانون، در این استان 

ها بررسی شود.
 محمد رضا حســین نژاد، استاندار خراسان شمالی 
صبــح دیروز در جلســه ای با محوریت بررســی 
اصاح نظام اداری در اســتان اظهارکرد: مســئله 
اصاح ساختارهای نظام اداری با توجه به گسترش 

فناوری های نوین گریزناپذیر است.
حسین نژاد افزود: در خصوص چابکسازی و کوچک 
ســازی دولت با محوریت اصاح نظام اداری باید 
وظایف سازمانی و تعداد نیروی انسانی مورد نیاز به 

خوبی تجزیه و تحلیل شود.
وی تصریح کــرد: با توجه به تغییــر در مطالبات 
اجتماعی و افزایش روش های نوین پاســخگویی 
که منجر به کاهش تردد مردم در ادارات شده است 

قطعا باید اصاحات لازم در ســاختار نظام اداری 
تعریف و اجرایی شود.حســین نژاد بــا بیان اینکه 
تصمیم انتخاب استان خراسان شمالی و دو استان 
دیگر برای بررســی اجرای این قانون یک تصمیم 
کشوری اســت، افزود: بحث پایلوت بودن مطرح 
نیست و قرار است نظرات و پیشنهادات کارشناسی 
برای اجرای این قانون، در این اســتان ها بررسی 

شود.
 وی گفت: تا زمان اصاح ســاختارها باید با نظام 
اداری کنونی کارها انجام شود که مسئله عدم استقرار 
ادارات در برخی شهرستان های استان مشکاتی را 
به وجود آورده است که با نگاه ویژه دولت استقال 
 ســاختارهای سازمانی در شهرســتان ها به وجود

 بیاید.حســین نژاد وجود پســت های ســازمانی 
باتصــدی در دســتگاه های اجرایــی را از دیگر 
مشــکات اســتان عنوان کرد و خاطرنشان کرد: 
خواســتار صدور مجوزهای لازم برای بکارگیری 
افــراد در این پســت ها از ســوی ســازمان امور 

استخدامی کشور هستیم.

استاندار خراسان شمالی :

خراسان شمالی پایلوت اصلاح ساختارهای نظام اداری نیست

معاون حفاظت و بهره برداری شــرکت آب 
منطقه ای خراسان شمالی گفت: ورودی آب 
به ســدها طی مهر تا روزهای نخست اسفند 
ماه امسال ۲۰ میلیون متر مکعب بوده است.

 وحید واسطه، معاون حفاظت و بهره برداری 
شــرکت آب منطقه ای خراســان شــمالی 
در جمــع خبرنگاران اظهار کــرد: از ابتدای 
مهر تا روزهای ابتدایی اســفند ماه امســال 
ایســتگاه هــای بارندگی اطراف ســدهای 
 اســتان بارش ۶۸ میلی متری باران را ثبت 

کرده اند.
واسطه افزود: این در حالی است که در مدت 
مشابه سال گذشــته بارش ۱۱۵ میلی متری 
باران در اطراف سدهای استان ثبت شده بود.

وی گفت: ۶۸ میلی متر بارش باران در اطراف 
ســدهای استان که طی پنج ماه گذشته ثبت 
شده است در مقایسه با میزان بارش باران در 

مدت مشابه سال گذشته از کاهش ۴۰ درصد 
بارش ها در اطراف سدها حکایت دارد.

واســطه در ادامه عنوان کرد: ورودی آب به 

سدها طی مهر تا روزهای نخست اسفند ماه 
امسال ۲۰ میلیون متر مکعب بوده است.

وی افزود: این در حالی اســت که در ســال 

گذشته ورودی آب به سدهای استان دو برابر 
ایــن میزان یعنی ۴۰ میلیون متر مکعب ثبت 

شد.
معاون حفاظت و بهره برداری شــرکت آب 
منطقه ای خراســان شــمالی گفت: در حال 
حاضر با احتساب ۲۰ میلیون متر مکعب آب 
ورودی به ســدها، حجم آب ذخیره شده در 
ســدهای اســتان به ۷۰ میلیون متر مکعب 

رسیده است.
وی افزود: با توجه بــه ظرفیت ۲۳۴ میلیون 
متر مکعبی ذخیره آب در مخازن سدهای در 
مدار بهره برداری استان، در حال حاضر فقط 
۳۰ درصد از این ظرفیت مخازن ســدها آب 

دارند.
واسطه خاطرنشــان کرد: در سال گذشته در 
همین زمــان ۱۲۰ میلیون متر مکعب آب در 

سدهای استان ذخیره شده بودد.

معاون ارزیابی انطباق اداره کل اســتاندارد خراسان 
شمالی گفت: ۱۶۱ دســتگاه از حدود ۲۷۲ آسانسور 
نصب شــده در مسکن مهر گلســتان شهر بجنورد 

تاییدیه استاندارد ندارد.
احسان طاهری اظهارداشت: بیش از ۹ سال از افتتاح 
و ســاکن شــدن ۱۷ هزار نفر در شــهرک گلستان 
بجنورد به عنوان بزرگ ترین مجموعه مســکن مهر 
خراسان شمالی می گذرد و آسانسورهای نصب شده 
در این شــهرک تاکنون تعداد زیادی از آسانسورها 
در سامانه مدیریت بازرسی آسانسور ثبت درخواست 

نشده است.
وی تصریح کرد: در تــازه ترین پیگیری های اداره 
کل استاندارد خراسان شــمالی جلسه ای با دستگاه 
های متولی راه و شهرســازی، شهرداری بجنورد و 
صنعت، معدن و تجارت برگزار و آخرین آمار دقیق از 
آسانســورهای این شهرک جمع بندی شد و شرکت 
های نصاب درون اســتانی و خارج استانی مشخص 

شده تا موظف به ثبت درخواست شوند.
معاون ارزیابی انطباق اداره کل اســتاندارد خراسان 
شمالی گفت: برآورد می شود تا یکسال دیگر شرکت 
های نصــاب وظیفــه محوله مبنی بر درخواســت 
آسانســور را ثبت و دیگر مراحل توسط کارشناسان 

اداره کل استاندارد پیگیری شود.
وی در مورد روند ثبت درخواســت و تاییدیه بازرسی 
و کیفیت آسانســورها اظهار داشت: آسانسور در ابتدا 
توســط شرکت دارای پروانه طراحی و مونتاژ وابسته 
بــه صمت نصب می شــود و در ســامانه مدیریت 

بازرسی آسانسور ثبت درخواست و سپس کارشناسان 
اداره کل استاندار بازرسی اولیه را انجام می دهند.

وی گفت: این اداره کل نواقص را به شرکت مربوطه 
اعــام و در انتها بعد از تعمیــر تاییدیه مورد نظر به 

شهرداری ارجاع می شود تا پایان کار صادر شود.
اولویت بازرسی مسکن معلولان

طاهــری در ادامه افــزود: تعــدادی از بلوک های 
شهرک گلستان مخصوص معولان است و هیچ گونه 
آماری از تعداد آسانســورهای نصب شــده در این 
واحدها وجود نــدارد بنابراین این واحدها نیز همانند 
سایر واحدهای شهرک گلســتان تاییدیه بازرسی و 
کیفیت ندارند بنابراین بازرســی اولیه و دوره ای نیز 

انجام نمی شود.
وی با بیان اینکه ســازمان صنعت، معدن و تجارت 
بعنوان متولی شــرکت های نصاب آسانسور مقصر 
اســت، بیان کرد: دســتگاه های نصــاب باید برای 
دریافت تاییدیه اســتاندارد در ســامانه مربوطه ثبت 

درخواست کنند که این مهم انجام نشده است.
معاون ارزیابی انطباق اداره کل اســتاندارد خراسان 
شــمالی گفت: شرایط این آسانســورها در طی این 
ســال ها نامعلوم و مبهم اســت و مشخص نیست 
که شــهرداری بر اساس چه قانونی پروانه واحدهای 

بدون تاییدیه آسانسور را صادر کرده است.
وی ادامــه داد: اکنون شــرایط این آسانســورها در 
دســت بررسی است و بازرسی و واحدهای مسکونی 

معلولان در اولویت قرار دارد.

سرپرســت اداره کل آمــوزش و پرورش خراســان 
شمالی گفت: اردوگاه های دانش آموزشی شهرستان 
های اسفراین، شــیروان و بجنورد وضعیت مطلوب 

ندارد و باید در این زمینه اقدامات لازم انجام شود.
ابوالقاســم اکبری در هفتمین جلسه شورای آموزش 
و پرورش اظهار داشت: زمین اردوگاه شهید چمران 
بجنورد در جوار مجموعه تفریحی و گردشگری بش 
قارداش بجنورد در ســال ۷۴آماده شــد که پس از 
گذشــت پنج ســال عملیات اجرایی آن آغاز شد اما 

هنوز تکمیل نشده است.
وی افزود: از مصوبات ســفر رهبــر معظم انقاب 
۹۰ میلیارد ریال برای ایــن اردو گاه تاکنون هزینه 
و حصارکشــی آن نیز انجام شــده است اما با وجود 
پرداخــت ۳۵۰ میلیــون ریال برای آب شــرب این 
اردوگاه به آبفا متاســفانه مخزن ۲۵۰ مترمکعبی آن 

نیمه کاره مانده است.
اکبری گفت: همچنین در این اردو گاه ها نیاز است 
تا ۲۵ ســوئیت ۴۰ متر مربعی و ۱۰ خوابگاه ۱۰ نفره 

را ایجاد شود.
سرپرست اداره کل آموزش و پرورش خراسان شمالی 
با اشاره به اینکه طرح نهضت »نصیب آموزشی« با 
هدف شناســایی مشکات و توسعه زیرساخت های 
آموزشی در سطح کشور با رویکردحمایتی  آغاز شد 
که از هر اســتان ۲ شهرســتان انتخاب شده است 
گفت: از خراسان شمالی ۲ شهرستان راز و جرگان 
و مانه و ســملقان به منظور ارتقای آموزش برگزیده 

شد.

اکبری گفت: شهرســتان راز و جرگان در پوشش 
آمــوزش ابتدایــی ۹۸ و ۸۰ صدم درصــد و مانه و 
ســملقان ۹۸ و ۸۵ صدم درصد اســت که شاخص 
آموزشی آن نسبت به دیگر شهرستان ها کمتر است.

همــکاری ۶۳۱ معلم در جبران افت تحصیلی دانش 
آموزان 

سرپرســت اداره کل آمــوزش و پرورش خراســان 
شــمالی گفت:  امسال تابســتان، برای جبران افت 
تحصیلی دانش آموزان که در شرایط کرونایی ایجاد 
شــده بود ۶۳۱ معلم رسمی ، حق و تدریس و بسیج 

فرهنگیان همکاری کردند.
اکبری افزود: همچنین در ۲ شهرستان رازو جرگان 
و مانه و ســملقان  برای دانش آمــوزان کارگاهای 

آموزشی برگزار شد.
ضرورت تشــکیل کارگــروه تخصصی بــرای رفع 

مشکات آموزش و پرورش 
 استاندارخراســان شــمالی گفت: عاوه بر شورای 
برنامه ریزی برای ضعف و رفع مشکات و امکانات 
آموزشــی در نقاط محروم به ویــژه مناطق مرزی 

کارگروه تخصصی تشکیل شود.
محمدرضا حســین نژاد نیز در این نشســت اظهار 
داشــت: توجه به مناطق مرزی و رفع مشکات آنها 
و همچنین به روز شــدن تجهیــزات خوابگاه هایی 
کــه در این مناطق وجــود دارد نگاه ویژه ای را می 
طلبد که با ایجاد کارگروه تخصصی زودتر به نتیجه 

خواهد رسید. 

معاون شرکت آب منطقه ای خراسان شمالی خبر داد:

ذخیره فعلی آب در سدهای استان ۳۰ درصد است

معاون استاندارد خراسان شمالی:

حدود دو سوم آسانسورهای مسکن مهر 
بجنورد تاییدیه استاندارد ندارد

سرپرست آموزش و پرورش خراسان شمالی:

اردوگاه های دانش آموزشی خراسان شمالی 
وضعیت مطلوب ندارد

خراسـان  جهادکشـاورزی  سـازمان  سرپرسـت 
شـمالی گفـت: امسـال ۷۵ هـزار و ۵۰۰ متـر مربع 
از اراضـی کشـاورزی اسـتان به گلخانه  تبدیل شـد 
کـه نسـبت بـه سـال گذشـته ۱۵ درصـد افزایـش 

. دارد. 
محمـد محمـد زاده اظهار داشـت: هـم اینک ۳۳۹ 
واحـد تولیـدی گلخانـه بـزرگ مقیاس، متوسـط و 
کوچـک در سـطح اسـتان وجـود دارد کـه از ایـن 
سـطح سـالانه ۱۷ تـا ۲۰ هـزار تن انـواع محصول 

در فصـل و خـارج از فصـل تولیـد می شـود.
وی بـا بیـان اینکـه کشـت گلخانـه ای بهتریـن 
جایگزیـن کشـت در فضاهـای بـاز اسـت افـزود: 
متوجـه  گذشـته  هـای  سـال  در  نیـز  کشـاورزان 
ایـن امـر شـدند کـه بـرای رهایـی از مشـکات 
خشکسـالی، کـم آبـی، فـرار از سـرما و افزایـش 

تولیـد بـه سـمت ایجـاد گلخانـه هـا رفتـه انـد.
محمـد زاده اظهـار داشـت: کاهـش هزینـه هـای 
از نظـر  تولیـد، ایجـاد اشـتغال کنتـرل محصـول 
آفـات و بیمـاری هـا از دیگر مزایای ایجـاد گلخانه 
هـا اسـت.وی بـا بیـان اینکـه برنامـه ریزی شـده 
بـه  گلخانـه  هکتـار   ۲۰ سـال اینده  در  تـا  اسـت 

فضاهـای گلخانـه ای اسـتان افـزوده شـود اظهـار 
داشـت: تاکنـون مکان یابی و مجوزهـای لازم بریا 

ایجـاد ۱۰ هکتـار نیـز صـادر شـده اسـت.
خراسـان  جهادکشـاورزی  سـازمان  سرپرسـت 
از  داران  گلخانـه  نقدینگـی  کمبـود  شـمالی 
مشـکات فعـالان در ایـن حـوزه دانسـت و گفت: 
بـا توجـه بـه اعتبـارات شـناور از بنـد الـف تبصره 
۱۸ حـدود ۵۵ میلیـارد تومـان طـرح بـه بانـک ها 
معرفـی کـرده ایـم تا بهـره بـرداران ایـن فضاها را 

در اسـتان ایجـاد کننـد.
وی بـر اسـتفاده از تجربیات گلخانـه داران پیش رو 
تاکیـد کـرد و اظهـار داشـت: دانش و مهـارت این 

افـراد به دیگـر کشـاورزان انتقال داده می شـود.
محمـد زاده بـا بیـان اینکه بـه ازای هر نیـم هکتار 
فضـای گلخانـه ای بـرای حـدود ۱۰ نفـر شـغل 
مسـتقیم ایجاد می شـود اظهار داشـت: کشـاورزی 
در فضـای بـاز درجـه مکانیزاسـیون افزایـش یافته 
اسـت امـا در گلخانـه ای نیروی انسـانی بیشـتر به 

کار گرفتـه می شـود.
وی بـا بیـان اینکـه گلخانـه هـا فضاهـای کنتـرل 
بـه  توجـه  بـا  داشـت:  اظهـار  هسـتند  ای  شـده 

خشکسـالی و کاهـش بارندگی هم اینـک چاره ای 
جـز بـه سـمت فعالیـت در فضاهـای کنترل شـده 
نیـز نداریـم و ایجـاد گلخانـه هـا مـی تواننـد در 
شـرایط کـم آبی، سـرما و خشـکی بـه تولید کمک 
کننـد.وی بـا بیـان اینکـه هـم اینـک کشـاورزان 
بـرای کشـت و کار امیـد خـود را بعضـا از دسـت 
داده انـد افـزود: ایجـاد گلخانه می توانـد امید را به 
آنـان برگردانـد چـرا که محیط بسـته قابـل کنترل 
اسـت و آن را از ریسـک پـذری خـارج مـی کنـد و 

بـه حداقـل می رسـاند.
خراسـان  جهادکشـاورزی  سـازمان  سرپرسـت 
شـمالی بـا اشـاره بـه اهمیت کشـت گلخانـه ای و 
کاهـش آب مصرفـی گفـت: میزان مصـرف آب در 
تولیـد گلخانـه ای ۹۰ درصـد راندمـان دارد کـه به 
شـدت مصـرف آب را کاهـش داده و نسـبت بـه 
دیگـر انـواع کشـت بـه ۱۰ درصـد آب نیـاز دارد.

تولیـد  عملکـرد  میـزان  اینکـه  بیـان  بـا  وی 
محصـولات گلخانـه ای نیـز ۱۰ برابـر کشـت در 
فضای باز اسـت، افزود: از سـویی تولیـدات گلخانه 
ای مـورد پسـند بازارهـای صادراتی اسـت و بر این 
اسـاس کامـا تخصصـی اسـت، هم اینـک برخی 

از محصـولات اسـتان بـه روسـیه صادر می شـود.
تولیـد  و عوامـل  منابـع  بهـره وری  افزایـش  وی 
کشـاورزی بـه ویـژه آب، افزایـش کمـی و کیفـی 
تولیـدات گلخانه ای، افزایش صـادرات محصولات 
گلخانـه ای و ایجـاد اشـتغال پایـدار را دیگر اهداف 

گسـترش گلخانـه هـا عنـوان کرد.
محمـدزاده بـر تنـوع بخشـی در کشـت گلخانـه 
ای تاکیـد کـرد و افـزود: انـواع صیفـی و سـبزی، 
گیاهـان خوراکـی و دارویی، انواع گیاهـان زینتی و 
انـواع نشـاء هـا در گلخانـه هـای این اسـتان تولید 
مـی شـود.وی گفـت: بـه دلیـل اینکـه گلخانـه ها 
واحدهـای ثابتـی هسـتند و میـزان دمـا، رطوبت و 
سـایر فاکتـور هـا قابـل مدیریت اسـت مـی توانیم 
در خـارج از فصـل نیـز کشـت محصـول داشـته 

باشـیم کـه بسـیار صرفه اقتصـادی نیـز دارد.
سـطح اراضـی کشـاورزی و بایر خراسـان شـمالی 
اسـتان ۲  اراضـی  اسـت، کل  ۴۰۰ هـزار هکتـار 
میلیـون و ۸۰۰ هـزار هکتـار اسـت کـه اکنون ۱۳ 
درصد از این سـطح به بخش کشـاورزی اختصاص 
غیرکشـاورزی اراضـی  نیـز  درصـد   ۸۷ و   دارد 

 است.

سطح گلخانه های خراسان شمالی ۱۵ درصد افزایش یافت
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عبور قیمت نفت خام ایران از ۹۰ دلار
قیمت نفت خام وســت تگزاس اینترمدیت هم که دیروز 
به ۹۶ دلار رســیده بود، امروز با حدود ۴ دلار کاهش، به 
قیمت هر بشــکه ۹۲ دلار و ۳۵ ســنت رسید. همچنین 
دیروز قیمت نفت خام سنگین ایران با ۱ دلار و ۳۱ سنت 

افزایش، به ۹۰ دلار و ۶۹ سنت رسید.

بحران اوکراین 2۰ دلار به قیمت نفت 
اضافه می کند

بانک امریکا گلوبال ریســرچ پیش بینی کرد، اگر بحران 
میان روسیه و اوکراین وخامت بیشتری پیدا کند، قیمت 
هر بشــکه نفت می تواند حداکثر ۲۰ دلار دیگر افزایش 

پیدا کند. 

آورده مردم در نهضت ملی مسکن به 
۵.۷ هزار میلیارد تومان رسید

بر اســاس اطاعات به دســت آمده از خاصه وضعیت 
پروژه های نهضت ملی مســکن، تــا تاریخ ۳۰ بهمن ماه 
ســال ۱۴۰۰ ماخوذه از سامانه TEM، تاکنون ۱۹۷ هزار 
۱۱۱ متقاضی اقدام به تکمیل آورده خود کردند. مجموع 
مبالغ پرداختی در حســاب نزد بانک مسکن تحت عنوان 
آورده متقاضــی تا تاریخ مذکور بــه ۵ هزار ۶۹۶ میلیارد 
تومان رســیده است. بر این مبنا، ۶۵ هزار ۲۶۷ متقاضی 
تاکنــون آورده بین ۱ تا ۱۰ میلیــون تومان را به بانک 
ارائه کرده اند. از ســوی دیگر، ۸ هزار ۴۳۹ متقاضی نیز 
بین ۱۰ تا ۲۰ میلیون تومان آورده به پروژه نهضت ملی 
مســکن تزریق کردند. همچنین ۶ هــزار ۶۳۷ متقاضی 
نیز آورده بین ۲۰ تا ۳۰ میلیون تومان داشــتند. از سوی 
دیگــر متقاضیانی که بین ۳۰ تا ۴۰ میلیون تومان آورده 
به پروژه تزریق کردند، بالغ بر ۳۴ هزار ۶۰۶ نفر هستند. 
بیشترین تعداد متقاضی نیز مرتبط با متقاضیانی است که 
بیش از ۴۰ میلیون تومان آورده داشــته اند؛ بنابراین، این 
دســته از متقاضیان ۸۱ هزار ۸۷۲ نفر برآورد می شــوند. 
لازم به ذکر است تا کنون ۱۰۲ هزار ۳۴ متقاضی نسبت 
به تکمیل وجه آورده خود اقدام نکرده اند و ۱۴ هزار ۹۹۱ 

نفر نیز قرارداد خود را فسخ نموده اند. /فارس

خودرو بخریم یا صبر کنیم؟
رئیــس اتحادیه فروشــندگان خودرو، ضمــن تاکید بر 
حفظ آرامش بازار ایــن روزهای خودرو، وضعیت بازار تا 
روزهای پایانی ســال را همچنان آرام پیش بینی و اعام 
کرد، با توجه بــه ادامه  روند کاهش نرخ ارز، بازار خودرو 
نیز همچنان در مســیر نزولی قــرار دارد و بدین ترتیب 
مشــتریان منتظر نتیجه مذاکــرات و امیدوار به کاهش 
بیشــتر قیمت ها هستند؛ بنابراین تا زمان تثبیت قیمت ها 
که مستلزم چند هفته ثبات نرخ ارز در یک کانال قیمتی 
اســت، خرید خود را به تعویق انداخته اند. سعید موتمنی 
در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: این روزها بازار خودرو 
همچون روال ماه هــای اخیر همچنان در رکود کامل به  
ســر می برد. خرید و فروش خودرو به معامات ضروری 
مصرف و نیاز واقعی مشتری به خودرو محدود شده است. 
همچنان به سبب کاهش نرخ ارز و باتکلیفی بازار طی 
یکی- دو ملــه اخیر، خریداران منتظــر نتایج مذاکرات 
هستند. طی این روزهای بازار که نرخ ارز نوسان نرخ ارز 
زیاد است، خریداران تا مشخص شدن آینده بازار، ایجاد 
ثبات و احتمال کاهش بیشــتر قیمــت، فعا خرید خود 
را به تعویق انداخته اند. رئیس اتحادیه نمایشــگاه داران و 
فروشــندگان خودرو تهران، ادامه داد: از ســوی دیگر با 
توجــه به اینکه روند قیمت ها در بازار ســیر نزولی دارد، 
فروشــنده تمایل بر این دارد که خودروهای در اختیار را 
)بابت نگرانی کاهش بیشتر ارزش خودروها( عرضه کنند 

اما خریدار در بازار بسیار کم است. 

پیش بینی بازگشت قیمت  اوراق تسه به 
۷۰هزار تومان

حمیدرضا جیهانی، کارشــناس بازار سرمایه، در پاسخ به 
ســؤالی در مورد عوامل افزایش قیمت اوراق تسهیات 
مسکن گفت: اوراق تسه مسکن، در حقیقت برای تسهیل 
روند دریافت وام مســکن کسانی اســت که قصد خرید 

مسکن دارند؛ اما سپرده گذاری قبلی نداشتند.
جیهانی در خصوص علل افزایش قیمت اوراق تسهیات 
مســکن گفــت: چند دلیل بــرای ایــن افزایش قیمت 
وجــود دارد؛ یک دلیل این که ســال گذشــته، بازدهی 
سپرده گذاری برای کسانی که سپرده گذاری کرده و اوراق 
دریافــت کرده بودند، کاهش یافته بود و در نتیجه طرف 
عرضه کاهش یافته بود، از سوی دیگر با توجه به فرآیند 
قیمتی بازار مســکن و ایجاد تقاضــا در اماک کوچک 
و ارزان قیمت، تقاضای ایــن اوراق افزایش پیدا کرد، در 
نتیجه این دو عامل شــاهد بودیم که عرضه و تقاضای 
این اوراق روی تابلوی فرابورس حتی تا دو برابر افزایش 
پیدا کرد و این مسئله سبب بروز مشکل برای کسانی شد 

که قصد دریافت وام را داشتند.
وی اظهار کرد: بانک مســکن برای کاهش فشاری که 
بــه متقاضیان وام وارد می شــد، در امتیاز خود از صدور 
اوراق، ۵۰ درصــد تخفیــف اعمال کرد، امــا این اقدام 
آن چنان تأثیری نگذاشــت و نتوانســت قیمت را بشکند 
چرا که تقاضای ســنگینی برای اوراق وجود داشت. این 
کارشــناس بازار ســرمایه با ابراز اینکه در ماه های آینده 
)نه در کوتاه مدت( و با توجه به افزایش ســودآوری این 
اوراق، عرضه افزایش پیدا خواهد کرد، گفت: از ســوی 
دیگر به دلیل رکود بازار مســکن در دو ماه اخیر، تقاضای 
خرید کاهش پیدا کرده اســت، در نتیجه قیمت اوراق نیز 
به سمت تعادل خواهد رفت، اما قیمت آن در زمان حاضر 
منطقی نیســت. وی در خصوص امکان بازگشت قیمت 
اوراق تسهیات مسکن به محدوده ۷۰ تا ۸۰ هزار تومان 
گفت: بحــث کاهش قیمت اوراق تســه به جز عرضه و 
تقاضا به عوامل دیگری از جمله نرخ وام بانک مســکن، 
نرخ اوراق بدون ریسک در بازار اقتصاد کشور و بازدهی 
بازار های موازی نیز بســتگی دارد، امــا این که قیمت ها 
بخواهد به ۷۰ تا ۸۰ هــزار تومان بازگردد، زمان خواهد 
برد و ممکن اســت در بهار یا تابستان سال آینده شاهد 

این مساله باشیم.

خبر

 به نظر می رســد مردم کم کم باید خود را برای ســهمیه های جدید 
بنزین آماده کننــد؛ آن طور که از خبرهــا برمی آید، دولت در کیش 
شــروع به اجرای طرح جدید بنزینی خود کرده و پس از آن، قشم به 

این طرح خواهد پیوست.
مریم فکری: روزهای پایانی آذرماه بود که پیشنهاد اجرای آزمایشی 
طرح اختصاص سهمیه بنزین به افراد به جای خودروها در دو منطقه 
آزاد کیش و قشــم در دولت مطرح شد و تصمیم ها در این مسیر بود 
که در صورت اجرای موفق، در رابطه با گسترش طرح تصمیم گیری 

شود.
داستان از انتشــار نامه محرمانه معاون اقتصادی رییس جمهور مبنی 
بر اجرای آزمایشی طرح »بازتوزیع یارانه بنزین از طریق ارائه سهمیه 
بنزیــن به افــراد به جای خودروها« در دو جزیره کیش و قشــم در 
فضای مجازی شــروع شد که یک هفته بعد، جواد اوجی وزیر نفت، 
اعام کرد این طرح آزمایشــی با هــدف توزیع عادلانه یارانه بنزین 
اســت و پس از کارشناسی شدن و رفع ابهامات، بر حسب صاحدید 
تیم اقتصادی دولت و دســتور رئیس جمهور، در کل کشور قابل اجرا 

خواهد بود.
براساس نظام سهمیه بندی فعلی در خصوص بنزین، تنها ۲۷ میلیون 
دارنده خودرو و موتورســیکلت در کشــور از یارانــه بنزین بهره مند 
می شــوند و کسانی که دو یا چند وسیله نقلیه دارند، بیشتر از کسانی 
که یک وســیله نقلیه دارند، از یارانه بنزین بهره مند هســتند؛ اما در 
طرح تخصیــص یارانه به افراد به جای خودروها، قرار اســت یارانه 
بنزیــن به هر کدملــی تعلق گیرد و تمام افــراد جامعه بدون درنظر 
گرفتن اینکه وســیله نقلیه دارند یا ندارند، به مساوات از یارانه بنزین 

بهره مند شوند.
آغاز طرح یارانه بنزین در کیش

حال پس از تســت چنــدروزه این طرح در بخشــی از جزیره کیش 
در بهمن ماه ســال جاری، یک شنبه یکم اسفند کمیته اطاع رسانی 
»طرح بازتوزیــع یارانه بنزین« اعام کرد کــه این طرح در جزیره 
کیش آغاز شــد و همه شــهروندان دارای کارت کیشوندی اعم از 
مالکان خودرو و افراد بدون خودرو، واجد دریافت ســهمیه بنزین ۲۰ 
لیتری شدند.سهمیه خودروهای عمومی مانند قبل به کارت سوخت 
آن هــا تعلق می گیرد؛ شــهروندان جزیره کیــش می توانند با همان 
کارت های بانکی در پمپ بنزین ها ســوخت گیری کرده و بر اساس 
مصوبه ســتاد اقتصادی دولت، همچنان می توانند از ســهمیه های 

پیشین در کارت های سوخت خود نیز استفاده کنند.
در همین رابطه، حســین شمسیان، سرپرســت معاونت فرهنگی و 
اجتماعی ســازمان منطقه آزاد کیش، از آغاز طرح یارانه بنزین برای 
همه در کیش خبر داد و اعام کرد: این طرح از اول اسفند در جزیره 
کیش آغاز شــد و همه شــهروندان دارای کارت کیشوندی اعم از 
مالکان خودرو و افراد بدون خودرو، واجد دریافت ســهمیه بنزین ۲۰ 
لیتری بنزین شــدند.به گفته او، با توجه به موفقیت تســت فنی این 
طرح در دهه فجر، از اول اســفند طرح اعطای ۲۰ لیتر سهمیه به هر 
فرد در جزیره کیش آغاز شده است و ساکنان کیش می توانند با همه 
کارت های بانکی در پمپ بنزین ها و با همان قیمت پیشــین سوخت 
گیری انجام دهند.شمســیان با تاکید بر این که در این طرح مشابه 
گذشــته قیمت بنزین یارانه ای ۱۵۰۰ تومــان و قیمت بنزین آزاد ۳ 

هزار تومان اســت، افزود: افراد فاقد خودرو که مصرف بنزین ندارند 
نیز می توانند ســهیمه بنزین یارانه ای خود را به دیگران انتقال داده 
یا به فروش برســانند.او تصریح کرد: در طول مدت اجرای این طرح 
ســاکنان جزیره کیش همچنان می توانند از ســهمیه های پیشین در 
کارت های ســوخت خود نیز اســتفاده کنند و ۲۰ لیتر بنزین تنها با 
یک تفاوت ساده شارژ خواهد شد و چنانچه فردی دارای یک خودرو 
و در یــک خانواده ۵ نفری اســت، ۶۰ لیتر بابت خــودرو دریافت و 
۴۰ لیتر باقی مانده را توســط کارت سرپرســت خانوار که یارانه به 
آن واریز می شــود، دریافت خواهد کرد.شمسیان در خصوص فرآیند 
ســوختگیری متذکر شد: با کشیدن کارت سوخت چهار رقم آخر هر 
کارت بانکی که به نام شــخص باشد، وارد می شود و سپس ۴ رقم 
آخر کد ملی را برای شناســایی خود وارد می کند و پس از شناسایی 
توسط سیستم میزان سهمیه اعام می شود.وی عنوان کرد: چنانچه 
فردی از یک کارت خود از سهمیه بنزین استفاده کرد تمام اطاعات 

مربوط در سایر کارت ها نیز ثبت خواهد شد.
اجرای طرح بنزینی دولت در کل کشور در آینده نزدیک

در همیــن رابطه علی ملکی، رییس ســتاد هماهنگی طرح بازتوزیع 
یارانه بنزین در تازه تریــن اظهارنظر اعام کرد: هدف نهایی اجرای 
آزمایشی طرح بازتوزیع یارانه بنزین، کشف اشکالات احتمالی و رفع 
آنهاســت و طبیعی است در روزهای اولیه برخی از مردم سوالاتی را 

نسبت به آن داشته باشند.
وی با بیان اینکه ســاکنان جزیره کیش در تماس با ســامانه ۴۴۱۴ 
می توانند از خدمات کارشناسان بهره مند شوند، گفت: اگر شهروندی 
کارت کیشــوندی ندارد و یا کارت او بدون اعتبار است باید نسبت به 

تهیه و یا تمدید کارت خود اقدام کند تا مشمول سهمیه بنزین شود.
ملکی گفت: از زمــان مراجعه افراد برای اصــاح اطاعات خانوار 
تا ۱۰ روز بعد ســهمیه بنزین آن ها شــارژ می شود و امکان استفاده 
برقرار است.وی یادآور شد: سهمیه بنزین در کارت بانکی سرپرستان 
خانواری که نســبت به فــروش اقدام نکنند تا اطــاع ثانوی باقی 
خواهند ماند و درنهایت به مبلغ هر لیتر از قرار ۱۵ هزار  به حســاب 

بانکی سرپرستان برگشت داده خواهد شد.
رییس ستاد هماهنگی طرح بازتوزیع یارانه بنزین گفت: سامانه بنزین 
من به نشــانی benzineman.ir زیر نظــر وزارت امور اقتصادی و 

دارایی که مسوولیت سیاست گذاری اقتصادی در کشور است.
ملکی همچنین گفت: در کشــور ما یارانه زیادی به بنزین اختصاص 
داده می شــود، ولی متأســفانه فقط حدود ۵۰ درصد مردم به شکل 
مســتقیم از این یارانه برخوردارند که همان مالکان خودرو هستند و 
۵۰ درصد دیگر که اغلب در روســتاها زندگی می کنند از این یارانه 

بی بهره اند که در حقیقت این خاف اصل فلسفه یارانه است.
وی ادامه داد: در دنیا، یارانه برای کاهش فاصله طبقاتی بین اقشــار 
کم درآمد و پردرآمد پرداخت می شــود؛ درحالی که متاسفانه در ایران 
یارانه را به صورت معکوس پرداخت می کنیم و هرکسی که خودروی 
بیشــتری دارد بنزین یارانه ای بیشــتری هم مصرف می کند. ازاین  
جهت به ســتاد اقتصادی دولت پیشنهاد شد که به  جای اینکه یارانه 

به خودرو اختصاص پیدا کند به کد ملی تخصیص یابد.
ملکی درباره زمان اجرایی شدن این طرح به صورت سراسری گفت: 
پس از احصا نتایج اجرای طرح در کیش، اگر اشــکالی وجود داشت 
برطرف، سپس برای اجرای آن در جزیره قشم تصمیم گیری می شود 

و در صورت موفقیت آمیز بودن، در کل کشــور به مرحله اجرا درمی 
آید.

وی خاطرنشــان کرد: اجرای سراســری این طرح به تصمیم هیات 
دولت و ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت بســتگی دارد، ولی از نظر 
فنی اگر نتایج اجرای طرح در جزیره کیش و قشــم در دو ماه آینده 
رضایت  بخش باشد پس از اخذ مصوبه دولت و مجلس، قابلیت اجرا 

در سراسر کشور را دارد.
چند ابهام درباره طرح بنزینی

در این میان، اجرای آزمایشــی طرح عدالت محور تخصیص سهمیه 
۲۰ لیتری به افراد در حالی صورت می گیرد که ابهاماتی درباره شیوه 

محاسبه این رقم و تبعات آن میان کارشناسان وجود دارد.
جواد نوفرستی، کارشــناس اقتصاد انرژی در این خصوص گفت: به 
نظر می رســد خطای محاســباتی این بوده که کل بنزین سهمیه ای 
روزانه یعنی حدود ۵۵ میلیون لیتر )ســهمیه وسایل نقلیه شخصی و 
عمومی( بر ۸۵ میلیون نفر تقســیم شده و سهمیه ماهیانه هر نفر به 
صورت رُند ۲۰ لیتر تعیین و اعام شــده اســت، درحالیکه باید فقط 

سهمیه اختصاصی به وسایل نقلیه شخصی بین افراد توزیع می شد.
وی با تأکید بر لزوم حفظ ســهمیه خودروهــای عمومی به منظور 
جلوگیری از افزایش کرایه ها و ایجاد تورم، افزود: سهمیه خودروهای 
عمومی که حدود ۸ میلیون لیتر اســت )احتیاطــا ۱۰ میلیون لیتر با 
احتساب خودروهای عمومی جدید و دیگر ماحظات(، باید از کل ۵۵ 
میلیون لیتر بنزین ســهمیه کسر شود و ۴۵ میلیون لیتر سهمیه کل 
باقیمانده به ۸۵ میلیون نفر تقسیم شود که بدین ترتیب سهمیه قابل 
تخصیص به هر فرد، کمی بیش از ۱۵ لیتر می شود که به صورت رُند 

۱۵ لیتر ماهانه )۰.۵ لیتر روزانه( خواهد شد.
در واقع نگرانی عمده کارشناسان ناظر به افزایش روزافزون مصرف 
بنزین در شرایط فعلی، از بین رفتن درآمد صادراتی ۳ میلیارد دلاری 

بنزین و در نهایت ناترازی تولید و مصرف بنزین در کشور است.
در حال حاضر تولید بنزین کشور ۱۰۳ الی ۱۰۵ میلیون لیتر است، در 
حالی که در روزهای گذشته کرامت ویس کرمی، مدیرعامل شرکت 
پخــش فراورده های نفتی با اشــاره به افزایــش ۱۱ میلیون لیتری 
مصرف بنزین در سال جاری گفت: ممکن است در برخی ایام نوروز، 
مصرف روزانه بنزین به بالای ۱۱۰ میلیون لیتر هم برســد، اما پیش 
بینی می کنیم میانگین مصرف بنزین در ایام پایانی سال جاری و ایام 

نوروز، حداقل به ۱۰۰ میلیون لیتر در روز خواهد رسید.
وی افزود: با ذخایر مناســبی که در بخــش بنزین داریم و همچنین 
تمهیداتی که اندیشــیده شــده، تولیدی که در پالایشگاه ها صورت 
می گیرد و زیرســاخت هایی که در بخش نقل و انتقال سوخت داریم، 

هیچ گونه نگرانی برای تأمین بنزین نوروزی نداریم.
البته برخی کارشــناس هــم نظرات دیگری دارنــد و قائل به حفظ 
ســهمیه حال حاضر خودروهای عمومی نیســتند. این کارشناسان 
معتقدند یکی از دلایل عدم رغبت به دوگانه ســوز کردن خودروها در 
ســال های گذشته، بالا بودن سهمیه خودروهای عمومی و کم بودن 
اختاف قیمت بین گاز و بنزین بوده اســت که موجب کاهش انگیزه 
برای دوگانه سوز کردن رایگان خودروها شده است و در صورت کمتر 
شدن این اختاف می توانیم شــاهد افزایش سهم این سوخت پاک 

در سبد سوختی باشیم.

صفر تا صد طرح جدید بنزینی دولت 

 الگوی جزیره سراسری می شود؟

 اســتاندار خراسان شــمالی گفت: بانک های 
استان در پرداخت تسهیات اشتغالزایی سرعت 
بیشتری داشته باشند تا سهیمه های استانی به 

طور کامل جذب شود.
محمدرضا حســین نژاد در کارگروه اقتصادی، 
اشــتغال و ســرمایه گذاری خراســان شمالی 
خواهان اعام به روز آمار پرداخت تســهیات 

اشتغالزایی توسط بانک ها شد.
وی افزود: باید آمار دقیقی در این زمینه داشــته 
باشــیم تا بتوانیم ســقف تعهدات اشتغال را در 

استان تعیین و عملیاتی کنیم.
وی با اشــاره به مصوبه ایــن کارگروه مبنی بر 
ارجــاع پروژه هایی با ارزش بیش از ۵۰ میلیارد 
تومان به کارگــروه ملی اقتصادی و اشــتغال 
خاطرنشــان کرد: پروژه های ســنگین هم از 
طریــق کارگروه ملی و هــم از طریق کارگروه 
اســتانی پیگیری شــود تا اگر حتی یک درصد 
مصوب نشــد پرونــده در اســتان پیگیری و 

تسهیات دریافت شود.
وی خطــاب به متولیــان اشــتغال و اعضای 
کارگــروه گفــت: متقاضیان اشــتغالزایی را از 
دریافت تسهیات ناامید نکنید و اگر امسال نشد 
تا ســال آینده به تمام پرونده هایی که تصویب 

شده است تسهیات بپردازید.   
خراسان شمالی استان غیربرخوردار اعام شد

مدیرکل امــور اقتصادی و دارایی اســتان نیز 
گفت: تا روز گذشته ۷۹۱ میلیارد تومان پرونده 
با سرمایه ثابت ۵۸۱ میلیارد تومان و سرمایه در 
گردش ۲۱۰ میلیارد تومان و اشتغالزایی هزار و 

۳۳۹ نفر به بانک ها معرفی شده اند.
مجید درخشــانی افزود: در هفته جاری وزرات 
اقتصــاد و دارایی کل اســتان را غیر برخوردار 
اعــام کــرد و اکنــون ابهامــی در پرداخت 
تسهیات توسط بانک ها وجود ندارد بانک ها 
با توجه به این امر پرداخت تسهیات را سرعت 
بخشند و به محض این که برش استانی سهیمه 
تسهیات کشور مشخص شد به دبیرخانه اعام 
کنند.وی خاطرنشــان کرد: کل تسهیاتی که 
در قالب تبصره ۱۸ اعام شــده است ۳۲ هزار 
میلیارد تومان و سهم استان ۳.۴ دهم این مبلغ 
است و از این رقم ۱۴ هزار و ۷۰۰ میلیارد تومان 

به وزاتخانه ها تخصیص یافته است.
امکان ساخت مسکن ملی به صورت »ویلایی« 

در خراسان شمالی
 مدیرکل راه و شهرســازی خراســان شمالی 
از ثبــت نام بیش از ۵۳ هــزار خانواده متقاضی 

مسکن ملی در اســتان خبر داد و گفت: امکان 
ســاخت مســکن ویایی در طرح نهضت ملی 

مسکن خراسان شمالی فراهم شده است.
قاسم قاسمی اظهار کرد: در کل دو طرح اقدام 
ملی مســکن و نهضت ملی مســکن در استان 
بیش از ۵۳ هزار خانوار ثبت نام کردند که از این 
تعداد ۱۴۰۳۹ خانوار تایید نهایی شــده و ۲۴۰۳ 

نفر پول خود را واریز کرده اند.
وی اظهــار کرد: حدود ۲۶ هــزار و ۵۰۰ واحد 
مسکن مهر در استان وجود دارد که تاکنون ۲۴ 
هــزار و ۲۲۶ واحد آن به بهره برداری رســیده 

است.
قاســمی افزود: از بین تعداد واحد های مسکن 
مهر تکمیل نشــده در اســتان، ۱۵۹۵ واحد در 
حال تکمیل اســت که مصوب شد ۱۳۵۲ واحد 
به نهضت ملی مسکن تبدیل شود تا پیمانکاران 
بتوانند از تســهیات این طرح استفاده کرده و 

آنها را به اتمام برسانند.
وی تاکیــد کرد: با پیگیری های انجام شــده، 
۱۰۸۱ واحد مســکن مهر نیمه  تمام امسال به 

اتمام می رسد تا تحویل متقاضیان شود.
قاســمی همچنین به تامیــن زمین برای طرح 
نهضت ملی مســکن در استان اشــاره کرد و 

افزود: تاکنون ۳۰۶ هکتار زمین برای این طرح 
در استان تامین شده که با توجه به اباغ وزارت 
راه و شهرســازی مبنی بر احداث ۴۸ هزار واحد 
در استان، نیاز ۴ ساله زمین برای طرح نهضت 
ملی مسکن در استان تامین شد و مشکلی بابت 

تامین زمین وجود ندارد.
مدیرکل راه و شهرســازی خراسان شمالی در 
خصوص امکان ســاخت مســکن در استان به 
صورت ویایی نیز گفــت: از آنجایی که مردم 
بعضی از شــهرها به ویژه در شهرهای کوچک 
اســتقبال مناسبی از این شــیوه ساخت مسکن 
نداشته اند، به درخواست آن ها پیشنهاد ساخت 
مســکن ویایی مطرح شــد که مورد موافقت 

وزارتخانه قرار گرفت.
وی ادامــه داد: در شــهرهای ایور، درق، صفی 
آبــاد، تیتکانلو و حصارگرمخــان یک واحد در 
هرقطعــه زمین، شــهرهای آشــخانه، گرمه، 
جاجــرم، راز و فــاروج ۲ طبقــه در هر قطعه 
و در شــهرهای بجنورد، شــیروان و اسفراین 
امکان ســاخت ۳ طبقه در هــر قطعه زمین به 
صــورت ویایی وجــود دارد که در شــورای 
 مسکن اســتان نیز به تصویب رسیده و قابلیت

 اجرا شدن دارد.

اخیرا علی صالح آبادی، رئیس کل بانک مرکزی، 
طــی اظهاراتی درباره چرایی رشــد نقدینگی در 
جریان تامین ارز کالاهای اساسی گفته که سال 
گذشــته، دولت چهار  میلیــارد دلار درآمد نفتی 
داشــته؛ اما از آنجایی که به ۱۰ میلیارد دلار ارز 
نیاز داشــت، بانک مرکزی شــش میلیارد دلار 
ارز را از ســامانه نیما به قیمــت نزدیک به نرخ 
آزاد خریداری کرد و بــه قیمت ۴۲۰۰ تومان به 
واردکنندگان فروخــت. در اظهارات صالح آبادی 
این طور اعام شــد که دولت گذشته با این کار، 
عما دست به چاپ پول زده و از مابه التفاوت نرخ 
ارز ۴۲۰۰ تومانی و ارز نیما کســری بوجه خود را 
جبران کرد که موجب افزایش پایه پولی، افزایش 

نقدینگی و تورم شده است. 
عبدالناصر همتی، رئیس کل اسبق بانک مرکزی 
نیــز در واکنش به ایــن اظهارات با اشــاره به 
اینکه ســال گذشته در راســتای سیاست دولت، 
با نــرخ ترجیحی ۱۰ میلیارد دلار ارز برای تامین 
کالاهای اساســی تامین شد، گفت که ارز ۴۲۰۰ 

تومانی در مرحله اول از محل درآمدهای وصولی 
سال ۱۳۹۹ ســهم دولت که حدود چهار میلیارد 
دلار  بود تامین  شــد؛ اما بــه دلیل عدم کفایت 
درآمدهــای ارزی دولت و با توجــه به ضرورت 
تامین کالاهای اساسی، دارو  و نیازهای ضروری 
مربوط به معیشــت مردم، کسری فوق از محل 
مانده ذخایــر بانک مرکزی که بــه نرخ ۴۲۰۰ 
تومان در ترازنامه بانک ثبت شده بود، تامین شد.
به گفته وی حدود شــش میلیــارد دلار از محل 
منابع و ذخایر موجود در حســاب های کارگزاری 
بانک مرکزی که متعلق بــه بانک مرکزی بود، 
استفاده شــد. رئیس کل اســبق بانک مرکزی 
این را هم گفت که این اقدام باموافقت شــورای 
عالی اقتصادی ســران قــوا  و تایید مقام معظم 
رهبری انجام شــده است؛ ضمن اینکه به دستور 
مقام معظم رهبری مقرر شد، آن بخش از ذخایر 
ارزی  بانک مرکزی که برای خرید دارو و ســایر 
کالاهای اساســی مصروف شده است، به عنوان 
بدهــی دولت به بانک مرکــزی ثبت و از محل 

درآمدهای ارزی آتی دولت طی ســه سال تسویه 
شود؛ بنابراین، بانک مرکزی سیاست خرید ارز با 
نرخ نیما و فروش آن با نرخ ۴۲۰۰ تومان نداشته 

و خریــد و فروش بانک مرکزی در ســامانه نیما 
مشــخص بوده و جدا از نحوه تامین ارز کالاهای 

اساسی است. 

استاندار خراسان شمالی: 

بانک ها در پرداخت تسهیلات اشتغال شتاب کنند

واکنش همتی به اظهارات صالح آبادی؛ ارز نیمایی را 42۰۰ تومان نفروختیم
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موافقت مجلس با افزایش قیمت آب
 جزییات گرانی تعرفه آب

 نمایندگان مجلس شــورای اســامی به افزایش پلکانی تعرفه آب 
برای سال آینده رای مثبت دادند.

نمایندگان مجلس در جلسه علنی نوبت صبح امروز )چهارشنبه( و در 
جریان بررسی جزییات بخش درآمدی بودجه ۱۴۰۱ ، ضمن بررسی 
تبصره ۶ به پیشــنهاد اصاحی علیرضا ســلیمی نسبت به بند الف 

تبصره رای مثبت دادند.
حجت الاســام علیرضا سلیمی نماینده مردم محات در مجلس در 
پیشــنهاد خود بیان کرد: بحث افزایش در این قســمت برای عموم 
مردم نیســت و مربوط به زندگی های لاکچری است، برای افرادی 
است که بیش از حد آب و برق استفاده می کنند، ما برای حامل های 
انرژی یارانه می دهیم، چرا افراد ویژه خوار باید از این یارانه بیشــتر 
از دیگران استفاده کنند؟ پیشــنهاد این است که افزایش به صورت 
پلکانی باشــد و شــخصی که بیش از دوبرابر الگو ، مصرف داشت 

افزایش ۳۵ درصدی لحاظ کنیم.
در ادامه این پیشــنهاد ســلیمی به رای نمایندگان گذاشــته شد و 
نماینــدگان بــا آن موافقت کردند و بند الف تبصره ۶ به شــرح زیر 

اصاح و تصویب شد:
الف- وزارت نیرو از طریق شــرکتهای آب و فاضاب استانی سراسر 
کشور مکلف اســت عاوه بر دریافت نرخ آب بهای  شهری، به ازای 
هر مترمکعب فروش آب شــرب بالاتــر از الگوی مصرف تا دوبرابر 
بیــش از الگو، پانزده درصد)۱۵%( نــرخ آب بها را افزایش دهد و از 
مشــترکانی که بیش از دوبرابر الگو مصرف کرده اند، به ازای هرمتر 
مازاد ۳۵ درصد نــرخ را افزایش و از آن ها دریافت کنند و به خزانه 

داری کل کشور واریز کنند.

علت افزایش تقاضای مسکن در لندن
بازار اماک لندن دوباره رونق یافته است زیرا بازگشت به کار باعث 
افزایش تقاضا برای مســکن در پایتخت بریتانیا شــده و بر اســاس 
گزارش ها درخواســت خریدار و قیمت ها در این ماه به شدت افزایش 
یافته اســت. به نقل از بلومبرگ، این جهش نشان دهنده تغییر برای 
بازار اماک لندن اســت که طی همه گیری در ســایر نقاط کشــور 
عملکرد ضعیفی داشت و اکنون، با پایان یافتن برخی از محدودیت ها 
و حاضر شــدن افــراد در محل کار، خریداران بــه دنبال زندگی در 
فاصله کمتر از محل کار هســتند. نتایج بررسی ها نشان داده است، 
تعداد افرادی که به دنبال محل زندگی در لندن جست وجو می کنند، 
نسبت به ســال گذشــته ۲۴ درصد افزایش یافته است و همچنین 
فروشــندگان قیمت ها را ۶ درصد افزایش دادند و به طور متوسط به 
رکورد ۱.۲ میلیون دلار ســنگاپور رساندند. نرخ رشد سالانه در لندن 
و بریتانیا، سریع ترین ســرعت خود از اواسط دهه گذشته را داشته و 
افزایش هزینه های زندگی بدون شــک بر امور مالی افراد بسیار و به 
ویژه افرادی که به دنبال پس انداز بوده اند، تاثیر گذاشته است. داده ها 
در حال حاضر نشان می دهند که علیرغم افزایش هزینه ها و افزایش 
نرخ های بهره، تقاضا در کل بریتانیا در حال افزایش است و بسیاری 
از مــردم تصمیم دارند که با ورود به فصل جابجایی در بهار، خانه ها 
را ترک کنند. به نظر می رسد که کمبود انتخاب در حال کاهش است 
زیرا افراد بیشــتری خانه های خود را برای فــروش ارائه می دهند تا 

بتوانند خانه ای با موقعیت بهتر را فراهم کنند.
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استقبال از رونالدو و واران در 
بازگشت به مادرید 

کریســتیانو رونالدو و رافائل واران دو بازیکن سابق رئال 
شب گذشــته همراه کاروان منچستریونایتد وارد مادرید 

شدند.
امشــب اتلتیکو مادرید از دور رفت یک هشــتم نهایی 
لیگ قهرمانان میزبان منچستریونایتد است. بازهم لیگ 
قهرمانان و برخورد رونالدو با اتلتیکو که خاطرات تلخی 
را همواره برای این تیم رقم زده است. رونالدو در فینال 
ســال ۲۰۱۴ لیگ قهرمانان توانست یکی از ۴ گل رئال 
را به اتلتیکو بزند. در فینال ۲۰۱۶ پنالتی سرنوشــت ساز 
و منجر به قهرمانی رئــال برابر اتلتیکو را گل کرد و در 
نیمه نهایی لیگ قهرمانان ســال ۲۰۱۷ نیز برابر اتلتیکو 

هت تریک کرد.
رونالــدو در یوونتوس نیز ســابقه رویارویی با اتلتیکو در 
یک هشتم نهایی را دارد و توانست در بازی برگشت هت 
تریک کرده و نقش اول را در جبران شکست ۲-۰ یووه 

در بازی رفت ایفا کرد.
فوق ستاره پرتغالی که از سال ۲۰۱۸ رئال را ترک کرده 
و تابســتان امسال به منچســتریونایتد ملحق شد، شب 
گذشته همراه با رافائل واران هم تیمی سابقش در رئال 
که او نیز از همین تابستان راهی یونایتد شده، به مادرید 

بازگشت.
 Four« صدها تن از دوســت داران رئال مقابــل هتل
Seasons« در پوئرتا دل سول مادرید حضور داشتند و 
با فریاد زدن نام رونالدو از وی استقبال کردند. رونالدو با 
تکان دادن دست به ابراز عاقه هواداران واکنش نشان 
داد؛ ضمــن اینکه واران نیز مورد اســتقبال قرار گرفت. 
مدافع فرانسوی اما بر خاف رونالدو به هواداران نزدیک 
شــد و پس از امضا کردن چندین پیراهن به داخل هتل 

رفت.

بازگشت کاپیتان به برنابئو؛
تکلیف راموس برای بازی با رئال 

مادرید معلوم شد

سرخیو راموس، مدافع اســپانیایی پاری سن ژرمن می 
تواند در بازی برگشت مقابل رئال مادرید در زمین حاضر 

شود.
گرچه بســیاری از هواداران فوتبال آماده تماشای تقابل 
سرخیو راموس با رئال مادرید در مسابقه رفت بودند، اما 
این مدافع باتجربه به علــت مصدومیت فرصت حضور 
در این دیــدار را پیدا نکرد. حالا نشــریه لوپاریزین در 
گزارشی مدعی شــد سرخیو راموس در حال طی کردن 
دوران نقاهت بوده و به زودی شرایط بازی کردن را پیدا 
می کند. البته هیچ شانســی برای حضور این بازیکن در 
ترکیب پاری ســن ژرمن دیدار با ســنت اتین این شنبه 
وجود نداشته و بعید اســت او برای بازی با نیس نیز به 

آمادگل کامل برسد.
اما به نظر می رســد ســرخیو راموس برای رویارویی با 
رئال مادرید در بازی برگشت پاری سن ژرمن با این تیم 
در مرحله یک هشــتم نهایی لیگ قهرمانان اروپا آماده 
باشــد. بدین ترتیب و در صورت صاحدید مائوریســیو 
پوچتینو، سرحیو راموس می تواند در استادیوم سانتیاگو 

برنابئو و در مقابل تیم سابق خود در میدان حاضر شود
البته ســرخیو راموس در این فصل به ندرت برای پاری 
سن ژرمن به میدان رفته و شرایط خوبی از زمان انتقال 
به تیم جدید خود نداشــته است. این مدافع ۳۵ ساله که 
۱۸۰ بازی برای تیم ملی اســپانیا انجام داده، تنها چهار 
بار در لیگ یک برای تیــم جدید خود به میدان رفته و 
 هنــوز در لیگ قهرمانان اروپــا فرصت بازی پیدا نکرده

 است. 
اما تجربه بالای ســرخیو راموس در مسابقات اروپایی و 
البته احتمالا انگیزه شــدید او برای درخشش در مقابل 
رئال مادرید ممکن اســت کادر فنی پاری سن ژرمن را 
مجاب به اســتفاده از این بازیکــن در ترکیب ثابت در 
دیدار برگشــت بکند. پی اس جی پس از اینکه در بازی 
رفت بــا گل کیلیان امباپه در وقت های تلف شــده به 
پیروزی ۱-۰ در پارک دو پرنس دســت یافت، در تاریخ 
در نهم مارچ در ســانتیاگو برنابئو در بازی برگشــت به 

میدان می رود.

 الهه یزدانی
دارنده مدرک مربیگری درجه 3 آمادگی جسمانی و مربی فعال 

هیئت ورزش های همگانی در سال ۱3۹۸ و مربی شایسته تقدیر 
در سال های ۱3۹۶ و ۱3۹۹

تمرین زنان از اســاس بــا تمرین مردان 
تفاوت دارد. بیشتر زنان نمی خواهند اندامی 
عضانی و درشت، بازوهایی بزرگ و البته 
سینه هایی کوچک داشــته باشنداز طرف 
دیگرمی ترســند که اندامشان از فرم زنانه 
خارج شود و شــکلی درشت و مردانه پیدا 
کند،در کل این باور غلط و متمرکز شــدن 

بر روی عضــات بالاتنه باعث عدم تناســب و همچنین غافل 
شدن از تقویت عضات پایین تنه میشود.

دراینجا به ۱۰ تمرین ورزشــی اشــاره خواهیم کرد که بتواند به 
عضانی تر کردن پائین تنه شما کمک کند

تمرین شــماره ۱- جهش به ســمت جلو : طوري بایســتید که 
پاهایتان از وسط باز باشد و دمبل ها را در اطراف بدن نگه دارید. 
قدمی بلند با پاي راســتتان به ســمت جلو برداشته و وقتی پاي 
راســت به زمین نشست آن را ۹۰ درجه خم کنید به صورتی که 
زانــو عقب تر از پنجه پا قرار گیرد. و در همین حالت پاي چپ را 
نیز به سمت زمین خم نمایید. دوباره خود را بلند کرده و به عقب 
بروید و به حالت اولیه در آیید و این حرکت را دوباره تکرار کنید. 

سعی کنید که ۳ تا ۴  ستِ ۸ تا ۱۲ تایی براي هر پا انجام دهید. 
اگــر می بینید که بدنتان باز هم کشــش دارد و می توانید انجام 

دهید، وزن دمبل ها را بالاتر ببرید.
تمرین شــماره۲ - عضات ساق پا : روي پاشنه پا ایستاده و در 

حالی که دمبل ها را در
اطرافتان نگه داشته اید، خود را به سمت پنجه بکشانید. و دوباره 
روي پاشنه بروید. این حرکت را براي ۳ یا ۴  ستِ ۸ تا ۱۲ تایی 
ادامه دهید و اگر احســاس کردید که زیاد برایتان سنگین نیست 

وزن دمبل ها را بالا ببرید. 
تمرین شــماره ۳-  چرخش پا :  روي دستگاه چرخش پا رفته و 
دســتگیره ها را محکم بگیرید و نوار پا دقیقاً بالاي پاشــنه قرار 
گیرد. پاهایتان را طوري خم کنید که پاشــنه برسد به باسن، اما 
نیازي نیســت که حتماً آن را لمس کند. بــه آرامی آن را عقب 
بیاورید. این حرکت را  براي ۳ یا ۴  ستِ ۸ تا ۱۲ تایی ادامه دهید 

و حواستان باشد که از وزنه هاي مناسب استفاده کنید. 
تمرین شماره ۴ - کشش پا :  روي دستگاه کشش پا نشسته، در 
حالی که زانوهایتان را خم کرده اید و نوار پا روي ساق پایتان قرار 
گرفته اســت. پاهایتان را صاف کنید تا جایی که با زمین موازي 
باشند. و دوباره آنها را به حالت اولیه برگردانید. این حرکت را هم 

براي ۳ یا ۴ ستِ ۸ تا ۱۲ تایی تکرار کنید .
تمرین شــماره ۵- وزنه هاي سنگین : طوري بایستید که پاها به 
اندازه عرض شــانه از هم باز باشد.حواستان باشد که زانوهایتان 

قفل نباشــد. وزنه ها را در دســت نگه داشته به صورتی که کف 
دست ها به سمت پائین باشد. آرنج ها نیز نباید قفل باشد. پشتتان 
را صاف کرده، به جلو روي کمر خم شــوید و وزنه ها را به سمت 
جلو آورده به قوزک پا برســانید. با اســتفاده از پشت زانو و باسن 
دوبــاره به حالت اولیه برگردید. در اینجا لرزش را در بدنتان حس 

خواهید کرد.
تمرین شــماره ۶- عضات پشــت ران: روي دســتگاه رفته و 
دســتگیره ها را محکم بگیرید و یک پا را روي جاپایی بگذارید. 
با استفاده از ماهیچه هاي کپل صفحه ي جا پایی را تا جایی که 
ران ها با باسن در یک خط قرار گیرند بکشید. این کار را براي ۳ 

یا ۴  ستِ ۸ تا ۱۲ تایی  تکرار کنید. 
تمرین شــماره ۷-  زانوهاي چمباتمه: بــا پاهاي باز طوري که 
یک پا جلوي آن دیگري قرار گیرد و  از هم فاصله داشــته باشند 
بایســتید. دمبل ها را در اطراف بدن نگه دارید .زانوهایتان را خم 
کرده طوري که به اندازه ۱ زانوي جلویی زاویه ۹۰  درجه داشته 
باشــد و حتماً حواستان باشــد که زانو از پنجه جلو نزند. و زانوي 

پشتی باید زمین را لمس کند.
دوباره خود را به حالت اولیه برگردانید و این کار را براي هر پا در 

۳ یا ۴ ست۸ِ  تا ۱۲ تایی ادامه دهید.
 تمرین شماره۸ -  چمباتمه سومو: در دستگاه طوري بایستید که 
وزنه ها پشت شانه هایتان قرار گیرند نه گردن تان و پاهایتان هم 
کمی از عرض شــانه بیشتر باز باشد و پنجه هایتان کمی متمایل 

به بیرون باشد. به پشت بنشینید تا جایی که ران هایتان با زمین 
موازي شــود. به آرامی بلند شوید. این حرکت را در ۳ یا ۴  ستِ  
۸ تا ۱۲ تایی انجام دهید. تمرین شــماره ۹ – چمباتمه : طوري 
بایســتید که پاها به اندازه عرض شــانه از هم باز باشند. و پنجه 
ها یا به ســمت جلو یا کمی به سمت بیرون متمایل باشند. وزنه 
را روي  پشــت شانه ها بگذارید. میله را طوري بگیرید که دستها 
کمی بیشتر از عرض شانه باز شوند. پشتتان را صاف نگه داشته و 
به آرامی عقب بنشینید طوري که زانوهایتان خم شوند و رانها با 
زمین موازي باشند و با استفاده از پاشنه پا به حالت اولیه برگردید. 

این حرکت را هم براي ۳ یا ۴  ست ۸  تا ۱۲ تایی ادامه دهید.
تمرین شماره ۱۰ -  فشــار روي پا در دستگاه فشار پا، پاهایتان 
را روي صفحه طوري که رانها از هم جدا باشــند باز نگه دارید. 
پنجه ها کمی به ســمت بیرون متمایل باشــند. صفحه را پایین 
بیاورید تا جایی که زاویه زانوهایتان ۹۰  درجه شــود. صفحه را 
دوباره به بالا بکشید تا پاهایتان تقریباً صاف شوند. زانوهایتان را 
قفل نکنید. این حرکت را براي ۳ یا ۴  ســتِ ۸ تا ۱۲ تایی تکرار 
کنید. براي اینکه تاثیر بیشــتري داشته باشد، سعی کنید هر پا را 

جداگانه انجام دهید.
پاهایی عضانی و قوي خواهید داشت با انجام این ۱۰  حرکت، 
پایین تنه تان را خیلی راحت عضانی و قوي خواهید کرد. سعی 
کنید براي هر تمرین پا پنج تا از این تمرینات را انجام دهید دقت 

کنید که روي همه قسمت هاي پا کار شود.

تمرین های ورزشی براي تقویت عضلات پا

پارا تیراندازی با کمان قهرمانی جهان / تیم کامپوند مردان فینالیست شد

مسابقات پارا تیراندازی با کمان قهرمانی جهان در امارات صبح دیروز 
پیگیری شد و تیم مردان کشورمان به دیدار نهایی راه یافت.

 مسابقات پارا تیراندازی با کمان قهرمانی جهان در امارات صبح دیروز 
نیز پیگیری شــد و تیم میکس کشــورمان با ترکیب مریم یاورپور و 
رمضان بیابانی پس از اســتراحت در دور نخست، در یک هشتم نهایی 
با نتیجه ۱۴۷ بر ۱۴۴ مقابل کره جنوبی به پیروزی رسید. تیم ایران در 
یک چهارم نهایی با نتیجه ۱۴۷ بر ۱۴۶ مقابل بریتانیا شکســت خورد 

و از صعود به نیمه نهایی بازماند.
تیــم کامپوند مــردان ایران با ترکیب هادی نــوری و رمضان بیابانی 
پس از اســتراحت در دور نخست، در یک هشتم نهایی به مصاف تیم 
قزاقســتان رفت و با نتیجه ۱۵۴ بر ۱۴۱ به پیروزی رســید. تیم ایران 

در دور یــک چهارم نهایی به مصــاف تیم ایتالیا رفت و با نتیجه ۱۵۲ 
بر ۱۵۱ به پیروزی رســید و به جمع ۴ تیم برتر رقابت ها راه یافت. تیم 
ایران در دور نیمه نهایی با نتیجه ۱۵۲ بر ۱۵۰ مقابل اسلواکی به برتری 
رسید و فینالیست شد. تیم ایران فردا  برای کسب مدال طا به مصاف 
تیم استرالیا می رود.تیم کامپوند بانوان ایران با ترکیب مریم یاورپور و 
فرزانه عسگری در مرحله یک هشتم نهایی مسابقات با نتیجه ۱۴۲ بر 
۱۲۹ مقابل عراق به پیروزی رســید. تیم ایران در یک چهارم نهایی با 
نتیجه ۱۵۱ بر ۱۴۵ مقابل ایتالیا به پیروزی رســید و راهی نیمه نهایی 
شــد. تیم کشورمان در مرحله نیمه نهایی با نتیجه ۱۴۸ بر ۱۴۳ مقابل 
تیم ترکیه شکســت خورد و راهی دیدار رده بندی شد. تیم ایران فردا 

برای کسب مدال برنز به مصاف تیم بریتانیا می رود.

معاون توسعه مدیریت ، منابع و امور استان های سازمان صنایع کوچک و شهرکهای صنعتی ایران  گفت :

خراسان شمالی ظرفیت توسعه خوشه های صنعتی را دارد

۳۵۰ هزار اصله نهال میوه در خراسان شمالی تولید شد

معاون توسعه مدیریت، منابع و امور استان های سازمان صنایع کوچک 
و شــهرک های صنعتی ایران گفت: خراسان شــمالی ظرفیت توسعه 
خوشه های صنعتی را عاوه بر زمینه های صنعتی و معدنی در زمینه 

های محصولات کشاورزی مانند انگور، کشکمش و عسل  نیزدارد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت شهرکهای صنعتی خراسان شمالی 
؛ رضا رحیمی گفت : حوزه صنایع کوچک ســازمان صنایع کوچک و 
شــهرکهای صنعتی ایران متولی توســعه خوشه هاست و خوشه های 

صنعتی راهبردی نوین جهت حل مشکات صنایع کوچک است.
وی به ماموریت ســازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران 
اشاره و بیان کرد: حمایت از صنایع کوچک  و ایجاد شهرکها و نواحی 

صنعتی دو ماموریت ویژه و اصلی این سازمان است.
رضا رحیمی در آیین تودیع و معارفه مدیر عامل شرکت شهرک های 
صنعتی خراســان شمالی اظهار داشــت: در این استان ظرفیت هایی 
مانند مرز مشترک و واحد های بزرگ صنعتی مانند پتروشیمی، فولاد 
و ســیمان وجود دارد که با توجه به آن می توان برای توســعه صنایع 

قدم های خوبی برداشت.
رحیمی به ضرورت شناســایی و احصاء حلقه هــای مفقوده در صنایع 
کوچک تاکید و خاطرنشــان کرد: حلقه های مفقوده واحدهای صنعتی 
کوچک باید با همکاری دســتگاه ها مشــخص شود و با تمام ظرفیت 

موجود در استان آن ها را تکمیل نمود.
 معاون توســعه مدیریت، منابع و امور اســتان های ســازمان صنایع 
کوچک و شــهرک های صنعتــی ایران اضافه کــرد: یکی از حمایت 
هــای صنایع کوچک در حوزه صــادرات، حضور واحدهای صنعتی در 
نمایشگاه ها است.وی با اشاره به نقش آفرینی معاون وزیر در راستای 
تحقق اهداف دولت ســیزدهم در خصوص احیا واحدهای راکد، گفت: 
این امر تاش و مســاعی بیشتر را از جانب ما می طلبد تا سرمایه ها و 
واحدهای صنعتی راکد به چرخه تولید بازگردند  ، در همین راســتا باید 
به این واحدها کمک نمود و تخصیص منابع را به صورت بهینه برای 

بازفعالسازی این واحدهای راکد انجام داد.

وی خاطرنشــان کرد: در عین حال باید در اســتان مشوق هایی برای 
جذب بیشتر سرمایه گذار دیده شود و برای توسعه شهرک ها و زمین 
های صنعتی از منابع اســتانی نیز کمک گرفت و هر اندازه از اســتان 
منابع تامین شــود از منابع ســازمان صنایع کوچک به شهرک های 

صنعتی کمک خواهد شد.
رحیمی یکی از ماموریت های سازمان صنایع کوچک را ایجاد شهرک 
صنفی برشــمرد و افزود: واحدهای صنفی مزاحم مدیریت شهری باید 
در یک یا چند نقطه متمرکز شــوند که خوشــبختانه تا حدودی  این 
مساله روی غلطک افتاده است و تقریبا بسیاری از استانها در این مورد 

اقدامات خوبی داشته اند.
معاون توســعه و مدیریت منابع استاندار خراســان شمالی نیز در این 
مراســم با تقدیر از عملکرد مدیرعامل ســابق شــرکت شهرک های 

صنعتی خراسان شــمالی اظهار داشت: شرکت شهرک های خراسان 
شــمالی از جمله مراکزی است که با بستر ســازی برای ایفای نقش 

بخش خصوصی و رونق تولید اقدام می کند.
وی عنــوان کرد: اگر بخواهیم اقتصاد اســتان و کشــور را به خوبی 
راهبری کنیم و توسعه را به نحو مطلوب پیش ببریم باید بستر مناسب 
را برای خصوصی ســازی فراهم کنیم و دموکراسی اداری را کاهش 
دهیم تا سرمایه گذاران به راحتی بتوانند در استان جهت رشد و توسعه 

اقتصادی سرمایه گذاری نمایند.
رضا بیگ زاده افــزود: وقتی مردم را در بخش خصوصی مشــارکت 
میدهیم نوعی هویت ســازی میکنیم تا باری از دوش دولت برداشته 
شود و با فراهم کردن شرایط مناسب برای نخبگان ، شرکتهای دانش 

بنیان و صنعتگران می توان اقتصاد کشور را متحول کرد 

وی افزود: برای توسعه اقتصادی مجموعه استان آمادگی پشتیبانی از 
صنایع و واحد های صنعتی کوچک را دارد زیرا اقتصاد و اشتغال کشور 

بر پایه صنایع کوچک می چرخد.
معاون توســعه مدیریت استانداری خراسان شمالی بیان کرد : شرکت 
شهرکهای صنعتی استان در ارزیابی عملکرد یکی از دستگاههای برتر 

استان بوده است .
وحدت مدیرعامل سابق شــرکت شهرک های صنعتی استان خراسان 
شمالی گفت: رشد ۱۲۰ درصدی واگذاری ها و طرح جامع منطقه ویژه 
اقتصادی و ... جز برنامه ها و اهداف شرکت شهرکهای صنعتی استان 

بود که به نحو احسن انجام شد.
وی خاطرنشــان کرد: با کمک و مساعدت مســئولان دستگاه های 
اجرایی استان تاش کرده ایم تا مشکات واحدهای صنعتی را در حد 

امکان رفع نماییم و امیدوارم این همراهی مستمر باشد.
نوایی سرپرست شرکت شــهرک های صنعتی استان خراسان شمالی 
در این مراســم گفت: یکی از رسالت های شرکت شهرکهای صنعتی 
استان ، توســعه صنایع و ایجاد زیرساخت های مناسب جهت استقرار 
واحدهای صنعتی و همچنین ترغیب ســرمایه گذارن و تولیدکنندگان 

برای سرمایه گذاری در استان است.
وی با بیان اینکه در خوشه های صنعتی گام های خوبی برداشته شده 
اســت ، ادامه داد: امید است با کوشش در ســایر حوزه ها نظیر ایجاد 
شــهرک  و نواحی صنعتی جدید، جانمایی و مکانیابی شهرک شماره ۴ 
بجنورد و توسعه شهرکها و نواحی صنعتی تقاضا محور ، بتوانیم صنعت 

استان را توسعه بخشیم.
همچنین نوایی سرپرســت شرکت شــهرکهای صنعتی استان خاطر 
نشــان کرد : باید تکریم ارباب رجوع را در رأس امور خود قرار دهیم 
چرا که آنان صاحبان اصلی شــهرکها و نواحی صنعتی استان هستند 
که می توانند با ســرمایه گذاری و بهره برداری از واحدها، کشور را به 
خودکفایی برسانند.خراسان شمالی ۹ شهرک و ۶ ناحیه صنعتی و یک 

منطقه ویژه اقتصادی دارد.

سرپرســت امور باغبانی سازمان جهادکشاورزی خراسان شمالی گفت: 
۳۵۰ هزار اصله نهال انواع میوه به عنوان نهال های شناســه دار برای 

ایجاد و توسعه باغ های استان تولید و در بین کشاورزان توزیع شد.
محمد عفتی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشــت: تولید نهال 
های شناسه دار در این استان نسبت به سال های گذشته کاهش یافته 
اســت اما نهال های تولیدی از کیفیت بســیار بالایی برخورار هستند 
چرا که تمامی استاندارد های لازم در مراحل تولید رعایت شده است.

وی افزود: این نهال ها زیر نظر کمیته فنی اســتان در ۲۰ نهالســتان 
مجوزدار و با نظارت کارشناسان مربوطه تولید شده است.

به گزارش ایرنا در سال گذشــته یک میلیون و ۵۰۰ هزار اصله نهال 
در بین کشاورزان اســتان توزیع شده بود.عفتی با بیان اینکه خراسان 
شمالی در رابطه با تولید نهال شناسنامه دار در کشور از جایگاه مناسبی 
برخوردار اســت افزود: بــرای بهبود کمی، کیفــی و ارتقای عملکرد 
تولیدکنندگان نهال نظارت های دقیق تری انجام شــده اســت.وی 

افزود: امسال اجازه توزیع نهال های غیر استاندارد به فروشندگان داده 
نمی شود و در این خصوص هیچ مجوزی صادر نخواهد شد.

 سرپرست امور باغبانی سازمان جهادکشاورزی خراسان شمالی گفت: 
برنامه ریزی شــده است تا برای سال آینده تعداد نهال های با کیفیت 
و اســتاندارد بیشتری تولید شود چرا که ظرفیت در این خطه به میزان 

تولید تا یک میلیون و ۲۰۰ هزار اصله نهال وجود دارد.
عفتی بر ســامت نهال تاکید کرد و اظهار داشــت: قرنطینه نهال ها 

به منظور جلوگیری از آفات و بیماری ها مورد بررسی قرار می گیرد.
وی اصالت  نهال را نیز از دیگر شــاخص های تولید نهال با کیفیت و 
اســتاندارد دانست و افزود: توسط مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی 
منابع طبیعی استان مورد بررسی قرار می گیرد تا نهال ها با اطاعات 
روی برچسب همخوانی داشــته باشد به عنوان مثال اگه نهال هلوی 
زودرس خریــداری شــود باید میــوه این نهال تمام شــاخص های 
اطاعات بر روی برچســب را داشته باشــد در غیر اینصورت کشاورز 

حتی می تواند از نهالستان ها خسارت نیز بگیرد.عفتی افزود: اندازه قد 
و قطر نهال و همچنین حجم ریشه نهال ها نیز مورد بررسی قرار می 
گیرد باید طبق اســتاندارد های لازم باشــد. وی با بیان اینکه انتخاب 
گونه  باغی مناســب از موارد مهم کاشت نهال است، اظهار داشت: در 
خصوص باغداری و کاشت نهال یکی از موارد مهم در کنار اصول فنی 
کاشــت، انتخاب گونه  باغی مناسب است.عفتی افزود: پیش از ساخت 
هر باغ باید از ســازگاری گونه باغی با شرایط منطقه مطمئن شد و با 
کارشناسان مجرب جهادکشاورزی مشــورت های لازم را انجام داد.

وی با اشــاره به اینکه فصل جابجایی نهال عمدتا اســفند و فروردین 
اســت، اظهار داشت: باغداران در برنامه های اصاح و نوسازی باغ ها 
در انتخــاب نهال دقت لازم را داشــته و منحصرا از نهال های دارای 
شناسه دار استفاده کنند.وی از کشاورزان خواست تا از خرید نهال های 
بدون شناسه که اصالت و سامت آن مشخص نیست خودداری کنند 
و اظهار داشــت: باغ داران از خرید نهال های آلوده به آفات خودداری 

کنند زیرا وجود حتی یک نهال آلوده می تواند سبب ایجاد خسارت در 
باغ شود.به گزارش ایرنا بر روی شناسه نهال نام تولید کننده، نوع پایه 
و رقم و سال تولید درج شده است که عاوه بر شناسه دار بودن نهال 
باید دقت شود که نهال سالم و عاری از هر نوع آفت و بیماری باشد.

هم اینک این اســتان دارای ۲۰ نهالســتان اســت که انواع نهال از 
گونه های هســته دار، دانه دار، قلمه ریشــه دار گل محمدی، گردوی 
پیوندی، انگور و نشــاء گیاهان دارویی را شــامل می شود.از ۷۶  نوع 
محصول تولیدی بخش کشاورزی این استان ۲۹ گونه آن باغی است  
که حجم ســالانه تولید آن به بیش از ۲۰۰ هزار تن می رسد.خراسان 
شــمالی ۳۴۴ هزار هکتار عرصه کشــاورزی دارد که از این ســطح 
۳۰۰ هزار هکتار کشــتزار اســت و بیش از ۸۰ هزار بهره بردار بخش 
کشاورزی در این حوزه فعالیت می کنند، این استان بیشترین شاغل در 
بخش کشاورزی را دارد.سالانه بیش از ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار تن انواع 

محصولات زراعی، باغی و دامی در خراسان شمالی تولید می شود


